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روزنامه صبح ایران

در نظر دارد نسبت به فروش یک دستگاه استوریج هیتاچی با مشخصات و 
شرایط کلی زیر، از طریق حراج  حضوری اقدام نماید.

متقاضیان محترم می توانند پس از واریز مبلغ 500.000  ریال  به شماره حساب 10.6300011.1 به نام 
سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات از طریق مراجعه به آدرس : قم ، خیابان لواسانی، کوی 19- پلاک 51 

سازمان فناوری اطلاعات - امور قراردادها  نسبت به دریافت اسناد اقدام نمایند. 
شرکت کنندگان می توانند پس از خرید اسناد نسبت به بازدید از دستگاه استوریج اقدام نمایند . 

)مبلغ خرید اسناد غیر قابل استرداد است(
مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار حراج  فوق به طور مقطوع 150.000.000 ریال و به صورت 

1. ضمانت نامه بانکی
 2. واریز وجه نقد به حساب بانک رسالت به  شماره شبا: )550700001000226300011003IR ( )حساب 

سپرده( به نام سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم] می باشد.
مشخصات سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم جهت اخذ ضمانت نامه بانکی -کد 

اقتصادی: 411134873647-  شناسه ملی : 14002879398 می باشد.
تذکر : در صورت واریز وجه به صورت نقدی ، فیش واریزی می بایست حتماً به نام شرکت یا شخص 

حقیقی مورد نظر باشد. 
مهلت خرید اسناد در روزهای اداری معین شده از ساعت 7:30 الی 00: 13 روز شنبه مورخ 97/6/3 

لغایت روز دو شنبه 97/6/12 
مهلت ارایه پاکات )الف و ب( یا )د( به حراست سازمان فناوری اطلاعات: از روز شنبه مورخ 97/6/3 

لغایت ساعت 13 روز 5شنبه مورخ 97/6/15
جلسه کمیسیون حراج در روز یکشنبه مورخ 97/6/18  ساعت 10  در سالن جلسات سازمان فناوری 
اطلاعات و ارتباطات برگزار می گردد. اشخاص حقیقی یا حقوقی در صورتی می توانند در کمیسیون 
حراج شرکت نمایند که در تاریخ مورد نظر پاکت )د( را تحویل نموده و مورد تایید این سازمان قرار گرفته 

باشد .   
نشانی مکان بازدید :

 قم ، خیابان لواسانی، کوی 19- پلاک 51 سازمان فناوری اطلاعات - اداره ارتباطات و زیرساخت 
توجه : شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر یا بازدید حضوری موضوع معامله ضمن 
هماهنگی با اداره ارتباطات و زیرساخت با  شماره تلفن 37702117-025 و 37702118-025 از ساعت 8 
الی 12 روز شنبه مورخ 97/6/3 لغایت روز سه شنبه 97/6/13  )بجز ایام تعطیل( تماس حاصل فرمایند .

آگهی نوبت اول :  روز شنبه مورخ 97/6/3 
آگهی نوبت  دوم: روز یکشنبه مورخ 97/6/4 

در نظر دارد در راستای اجرای ماده پنج قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم 

بخشی از مقررات مالی دولت )2( و ماده 88  قانون تنظیم و آیین نامه اجرایی مربوطه، 

اماکن ذیل را با شرایط مندرج در اسناد مزایده به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار 

نماید. لذا از کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط جهت شرکت درمزایده 

دعوت به عمل می آید.

محل دریافت اسناد: کرج ، باغستان ، مجموعه ورزشی انقلاب اسلامی کرج ، درب 

ورودی شماره 1 ، ساختمان استادیوم فوتبال ، واحد امورقراردادها کمیسیون ماده 88 

 تلفن: 34213761 _ 026

مهلت دریافت اسناد مزایده از روز شنبه مورخ 97/06/03 تا پایان وقت اداری 

روزچهارشنبه مورخ 97/06/07می باشد.

آخرین مهلت ارائه پیشنهادات روزسه شنبه مورخ 97/06/20 می باشد.

بازگشائی پاکتها روز چهارشنبه مورخ 97/06/21ساعت 9 می باشد.

درج آگهی جهت اطلاع بوده و هیچ گونه تعهدی برای دستگاه ایجاد نمی کند.

شرکت کنندگان می بایست  جهت دریافت اسناد شرکت در مزایده نسبت به واریز 

مبلغ 300/000 ریال به حساب 2170556007004 اداره کل ورزش و جوانان استان البرز  

نزد بانک ملی  اقدام  نمایند.

شناسه آگهی  230748

سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شهرداری قم 

اداره کل ورزش و جوانان استان البرز

اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم اداره کل ورزش و جوانان استان البرز 

آگهی حراج عمومی) نوبت اول( آگهی مزایده عمومی ) نوبت دوم (

معاون وزیر دفاع:

نیازهای دفاعی ایران در داخل تولید می شود

اما و اگرهای رای گیری با اسم و علنی نمایندگان؛ 

ماجرای طرحی که خانه ملت را شفاف می کند

جزییات طرح اجاره منازل خالی 

پروانه مافی :

وزیر کشور باید درباره اتفاقات 
مدرسه فیضیه پاسخگو باشد

آیت الله هاشم زاده هریسی:

حرمت  ها 
باید حفظ شود

یک عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس 
درباره حوادث مدرسه فیضیه قم گفت: وزیر کشور باید 
بررسی کند در فیضیه چه اتفاقی افتاده است. پروانه مافی 
در گفت وگو با ایلنا،  درباره اتفاقات مدرسه فیضیه قم و 
اهانت به مرحوم آیت الله هاشمی و تهدید رئیس جمهور 
در  فرح  شعارت، استخر  مذاکره  آن که  ای   « پلاکارد  با 

انتظارت« گفت: متأسفم که دوباره در صحنه سیاسی و 
اجتماعی کشور شاهد چنین رفتارهای توهین آمیز و 
تفرقه افکنی علیه بزرگان نظام و رئیس جمهور هستیم.
مجلس  داخلی  امور  و  شوراها  کمیسیون  عضو  این 
خاطرنشان کرد: امروز با توجه به توصیه های رهبری که 

در دیدار با اقشار مختلف جامعه عنوان می کنند ...

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: به عنوان شخصیت روحانی دلسوز و خیرخواه طلبه ها و حوزه می گویم متأسفانه 
گاهی بعضی مسائل پیش می آید که به حساب همه طلبه ها گذاشته می شود. آیت الله هاشم هاشم زاده هریسی درباره 
مواضع صریح آیت الله مکارم شیرازی و آیت الله نوری همدانی در محکومیت تجمع اعتراضی برخی طلاب علیه دولت، 
به خبرآنلاین گفت: روز تجمع در حوزه انتخابیه ام بودم، مردم مراجعات زیادی داشتند بنابراین در جریان جزئیات اخبار 

وقایع آن روز قرار نگرفتم اما به استناد نظر امام و رهبری می گویم ...
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رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: به مناسبت هفته دولت، 61 طرح کشاورزی با اعتبار 
56 میلیارد تومان و اشتغالزایی 690 تن در این استان به بهره برداری می رسد. محمد رضا طلایی 
قم در گفت و گو با خبرنگاران ، بیان کرد: طرح های بخش کشاورزی قم در روز شنبه سوم 
شهریورماه جاری به عنوان نخستین طرح های برنامه ریزی شده درهفته دولت در مناطق مختلف 
استان به بهره برداری خواهد رسید که مراسم رسمی این رویداد در بخش جعفریه رقم خواهد 
خورد.استان قم دارای یک شهرستان به همین نام و پنج بخش جعفریه، سلفچگان، خلجستان، 
کهک و قنوات است.وی افزود: در جریان افتتاح طرح های کشاورزی قم، 29 طرح در بخش آب و 
خاک با اعتبار 16 میلیارد تومان و اشتغالزایی 239 تن در قالب اجرای سیستم های نوین آبیاری، 

انتقال آب و تجمیع آب مورد نیاز مزارع در سطح دشت های استان صورت می پذیرد...

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: مصوبه عدم استقرار صنایع در شعاع 120 
کیلومتری تهران، تراکم بیش از حد واحدهای صنعتی در شعاع 20 کیلومتری مرکز شهر 
قم را در پی داشته و این شهر قربانی این قانون شده است. سید رضا موسوی در جلسه 
مشترک با رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: حوزه پسماند بسیار گسترده 
و اثرگذار است و دستگاه های اجرایی ذیربط برای تحقق اهداف محیط زیستی در این حوزه 
باید هماهنگی و هم افزایی مناسبی داشته باشند. وی با بیان اینکه مدیریت پسماند باید 
از درون خانه ها آغاز شود، بر ضرورت آموزش، اطلاع رسانی و فرهنگسازی در این رابطه 
تأکید کرد و گفت: همشهریان باید بدانند که دفن زباله ها و عدم تفکیک آنها برای استفاده 

مجدد، تخریب زمین و آلودگی های بسیاری به دنبال دارد...

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

61 طرح کشاورزی به مناسبت 
هفته دولت در قم افتتاح می شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم مطرح کرد

قم؛ قربانی عدم استقرار صنایع 
در شعاع 120 کیلومتری تهران

رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی با تاکید بر اینکه هیچ کس 
به اندازه روحانی صلاحیت اداره کشور را ندارد،گفت: دولت باید 
هوشیاری را در جهت شفافیت سازی، صحبت با مردم و در جریان 
قرار گرفتن مردم بیشتر می کرد و رابطه تنگاتنگی با مردم می داشت 
که مردم احساس کنند دولت با آن ها همراه است. تقویم، هفته دولت 
را نشان می دهد. هفته ای که با شروع آن یادآور خدمت گزاران مردم 

بوده است. خدمت گزارانی که در تاریخ کشور ایران ...

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: اکثریت مردم در اردیبهشت ماه 
به روحانی رأی دادند و مخالفت با او مخالفت با اکثریت مردم است.
آیت الله محسن غرویان درباره تجمع علمای قم در مدرسه فیضیه 
و حواشی آن، اظهار کرد: موضع ما روحانیون مرجعیت است و 
بیانیه آیت الله مکارم را حمایت می کنیم و حق مساله هم شفافیت 
و روشن گری این موضوع است. وی افزود: این تجمع در حوزه قم در 

شهر مرجعیت و در مدرسه فیضیه که کانون حوزه ...

اشرف بروجردی: 

هیچ کس به اندازه روحانی 
صلاحیت اداره کشور را ندارد

آیت الله غرویان  مطرح کرد

استفاده ابزاری از روحانیت 
در ماجرای مدرسه فیضیه 
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دعوای سیاسی را قطع 
و به مردم آرامش دهیم

رئیس جمهور در مراسم سالروز صنعت دفاعی: 

اگر متحد باشیم دشمن قادر به کاری نیست 
جنگنده تمام ایرانی کوثر، افتخار ملی است 

عدم بازدارندگی دفاعی، یعنی چراغ سبز به دشمن
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ایران و تغییر 
رژیم های بین المللی

فهرست کشورهایی که مورد تحریم آمریکا واقع شده اند 
لحظه به لحظه طولانی تر می شود و در مقابل دستاوردهای 
تحریم برای آمریکایی ها کمتر و کمتر. در چنین شرایطی 

است که محمد جواد ظریف وزیر خارجه کشورمان اعتیاد به تحریم را به عنوان بیماری 
مزمن ایالت متحده تشخیص می دهد. نکته جالب اینجاست که تحریم گرترین دولت 
ایالات متحده از اتفاق همان دولتی است که با جدیت مشغول تغییر دادن رژیم های 
بین المللی مدیریت اقتصادی و مالی جهانی یعنی جایزه کشورهای همنوا با آمریکاست. 
ثبات هژمونیک دکترین نانوشته تمام دولت های آمریکا طی دوران پس از جنگ دوم 
جهانی بود. چه لیبرال ها و نهادگرایان متمایل به همکاری های بین المللی و صلح جهانی 
و چه واقع گرایان متمایل به رژیم های بین المللی همه متفق بودند که ایالات متحده با 
تاسیس، تثبیت و تضمین قواعد »مبادلات جهانی« در همه حوزه های فرهنگی، سیاسی 
و اقتصادی خواهد توانست دنیای تازه ای پر از صلح و پیشرفت و البته تحت کنترل 
ایالات متحده به وجود آورد. قواعد این سامانه رژیم های بین المللی به شدت یادآور قواعد 
سامانه های سایبرنتیک است. در علم سایبرنتیک که می توان آن را دانش مدیریت کنترل 
نامید، تمرکز ویژه بر راه های ارتباطی در درون یک سامانه متمرکز است. به باور علمای 
سایبرنتیک با به دست آوردن توان مدیریت روابط بین واحدها و اجزای یک سامانه می 
توان به شکلی کاملا موفقیت آمیز خروجی های آن سامانه را کنترل و هدایت کرد. اگر از 
این زاویه به جهان پس از جنگ عالمگیر دوم بنگریم، سازمان ملل، بانک جهانی، صندوق 
بین المللی پول، شورای امنیت، دیپلماسی سازمانی، سازمان تجارت جهانی و... همگی 
کریدورهایی بودند که روابط سیاسی و اقتصادی جهانی از طریق آنها سامان می یافت 
و ایالات متحده همه آنها را تحت کنترل داشت.در چارچوب نظام بین الملل، این چنین 
نظم سایبرنتیکی برای کنترل اجزای سامانه یعنی دولت ها از طریق روابط بین اجزای 
سامانه یعنی رژیم های بین المللی، بهترین موقعیت را برای هژمون ایجاد می کرد تا از 
ابزار تحریم برای تغییر رویه ها و سیاست های کشورهای ناراضی سود ببرد. دولت جدید 
ایالات متحده اما به شکل جالبی در حال تخریب کردن این رژیم های موجود است. از 
تاختن و تهدید قطع کمک مالی به سازمان ملل و یانکی بازی در شورای امنیت و بیرون 
رفتن از شورای حقوق بشر گرفته تا نقض روشن قواعد تجارت آزاد و سازمان تجارت 
جهانی و بازگشتن به دوره قراردادها و تعرفه های دوجانبه در روابط اقتصادی همگی نشان 
از تغیییر رویه ایالات متحده و تضعیف رژیم های بین المللی است. در چنین شرایطی 
منطق تحریم ها با یک علامت سوال بزرگ روبرو شده است: اگر قرار است جهان به 
دوران انزواگرایی و خودمحوری دولت ها برگردد تحریم های بین المللی واقعا چه سودی 
خواهند داشت؟ بسیاری معتقدند که رویه جدید ایالات متحده که با میدان داری جنبش 
پوپولیسم راست گرای این کشور سردست گرفته شده است ناشی از این درک و تحلیل 
است که رژیم های بین المللی طی سال های اخیر بیش از آنکه به نفع هژمون یعنی آمریکا 
عمل کند به ضرر او و در مقابل به نفع رقبایی مانند چین عمل کرده است. این البته 
سخن درستی است که رژیم های بین المللی عامل اصلی ظهور شماری از قدرت های 
صادرات محور اقتصادی و سیاسی در دهه های اخیر بوده اما نکته اینجاست که بیشتر این 
اقتصادها از کره جنوبی و ژاپن گرفته تا ترکیه هم پیمانان و شرکای سیاسی ایالات متحده 
هستند. در مقابل کشورهایی مثل ایران و روسیه که خواسته یا ناخواسته در اقتصاد جهانی 
هضم و جذب نشده اند، مهم ترین برنده این سیاست جدید خواهند بود. اگر دنیا قرار است 
به اقتصاد و سیاست قبل از آدام اسمیت برگردد لابد این کشورها یک قدم جلوتر از بقیه اند. 
اینجاست که ابعاد مفهوم اعتیاد به تحریم روشن می شود. استفاده از محرک ها و مخدرها 
به تدریج وضعیت را به جایی خواهد رساند که مدام میزان بیشتری از مخدرها نیاز است 
و در مقابل این مواد کارایی کمتری خواهند داشت. ایالات متحده که سال ها با استفاده 
از اهرم تحریم ها کشورهای ناراضی را از کریدورهای ارتباطی بین المللی محروم می کرد 
اکنون به کلی فراموش کرده است که راه های دیگری هم برای به دست آوردن نتایج 
مطلوب سیاسی وجود دارد. اگر در مورد قراردادی که با رضایت با شما بسته اند به شک 
بیفتند تحریمتان خواهند کرد، اگر کشیش زندانیشان را آزاد نکنید تحریمتان خواهند 
کرد، اگر باسرعت مورد انتظار آنها تاسیسات هسته ای خود را خراب نکنید تحریمتان 
خواهند کرد و ... و همه اینها در حالیست که به زودی چیز زیادی برای محروم کردن شما 
در چارچوب تحریم ها باقی نخواهد ماند. جالب است که تا همین چند وقت پیش یکی از 
مشوق های آمریکا برای ایران در مذاکرات هسته ای حمایت از پیوستن به سازمان تجارت 
جهانی بود و اکنون لابد یکی از دستاوردهای ایران، نپیوستن به این سازمان دچار بحران 
هویت!طی ماه های اخیر تلاش هایی از طرف اروپا، ژاپن و چین برای حفظ و پیشبرد نظام 
جهانی تجارت و تعرفه دیده شده است. این تلاش ها که در یک مقیاس کوچک تر در 
اقدامات 4+1 برای حفظ برجام هم دیده می شود را می توان شواهدی برای امکان تحقق 
یک مجموعه رژیم های بین المللی منهای آمریکا دانست اما اینکه این اتحاد ممکن و پیروز 
خواهد بود یا نه با تردید های جدی روبروست. در چنین شرایطی ایران باید هوشمندانه از 
شکاف های موجود بهره برده و این بار به طور آشکار نشان دهد که تحریم ها نتیجه سیاسی 

مطلوب آمریکایی ها را به دنبال نخواهد داشت.
* استاد دانشگاه

بهترین شکل 
اداره دولت چیست؟

مهم ترین اتفاقی که اگر حزب دولت تشکیل می داد 
می افتاد این بود که در داخل دولت یک انسجام کامل 
مشاهده می شد چون احزاب دارای مانیفست برای اداره 

کشور هستند و بین اجزای مختلف مانیفست اعم اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی 
هماهنگی و متأسفانه یک مسئله ای در کشور باب شده و آن اینکه در بوق و کرنا می 
کنیم، احزاب توانایی لازم را برای اداره کشور ندارند، حال آنکه به لحاظ قانونی، رسانه ای و 
تشکل گرایی اجازه شکل گیری تحزب و فعالیت حزبی داده نمی شود و به انحای مختلف 
از فعالیت احزاب جلوگیری می شود بنابراین نمی توان امروز به نقد کارآمدی تحزب 
پرداخت و آن را زیر سئوال برد.وقتی مجموعه ای می خواهد کشور را اداره کند، بیش از 
هر مسئله ای انسجام و همدلی میان اعضای آن مجموعه اهمیت دارد. به عبارت دیگر 
دولت و سیستم اجرایی کشور یک تیم هستند که همه اجزا تیم باید با یکدیگر همراه و 
هماهنگ باشند. بزرگترین اشکال دولت های غیرحزبی و مجموعه ای هایی که سعی می 
کنند خود را غیرمتأثر از فضای حزبی و سیاسی قرار دهند این است که مجبورند به خاطر 
رفع اتهام کردن خود از حزب گرایی ، افرادی را به کار بگیرند که این افراد الزاما دارای 
انسجام لازم برای اجرای تصمیمات دولت نیستند. در چنین فضایی، وضعیت بدتر از آن 
است که تحزب جای خود را به باند می دهد. یعنی کسانی که نزدیک تر و رفیق تر هستند 
و طول آشنایی بیشتری دارند به مناصب بالای مدیریت منصوب می شوند. معتقدم این 
اتفاق ضربه زننده به کشور است.به عنوان مثال نمی شود سیاست های اقتصادی اعلام 
شود اما هر کدام از وزرای اقتصادی راه خود را بروند. چرا این اتفاق می افتد؟ چون اعضای 
تیم اقتصادی دولت از یک بستر فکری هماهنگ درباره آن سیاست ها برخوردار نیستند. 
حال آنکه اگر هر حزبی خواه موتلفه، خواه حزب اتحاد ملت ایران اسلامی دولت را در 
اختیار بگیرد، حداقلش آن است که وزرایی در حوزه های مختلف معرفی می کند که به 
رویکرد حزب کاملا وفادار باشند بنابراین مهمترین اتفاقی که اگر حزب دولت تشکیل می 
داد می افتاد این بود که در داخل دولت یک انسجام کامل مشاهده می شد چون احزاب 
دارای مانیفست برای اداره کشور هستند و بین اجزای مختلف مانیفست اعم اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی و اجتماعی هماهنگی و همخوانی وجود دارد.در مجموع معتقدم آقای 
روحانی درگیر یکسری تعارفات بین دوستان و نزدیکان خودش است. آقای روحانی 
در جهت گیری های سیاسی خود مانده و هنوز برای خودش شفاف نیست. بر همین 
اساس وقتی انتظارعمومی و کارشناسی برای کنارگذاشتن یکسری چهره های اقتصادی 
مطرح می شود، روابط عاطفی نمی گذارد که رئیس جمهور تصمیم درستی بگیرد. اینها 

اشکالاتی است که در یک دولت حزبی کمتر مشاهده می شود.
* عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران اسلامی

خطیب جمعه تهران:

مسئولان پل ارتباطی دائمی 
و سهل الوصول با مردم ایجاد کنند

آیت الله موحدی کرمانی تأکید کرد مسؤولان باید پل ارتباطی دائمی و سهل الوصول 
بین خود و مردم ایجاد کنند و به طور لحظه ای از مشکلات و خواست مردم با خبرشوند.

آیت الله محمدعلی موحدی کرمانی خطیب نماز جمعه تهران در خطبه های دیروز 
خود با اشاره به برنامه دشمنان جهت فاصله بین حاکمیت و مردم اظهار داشت: آمریکا 
و غرب همواره با امید به ضدانقلاب ها، سلطنت طلب ها و منافقین به دنبال این بودند 
که با فشار اقتصادی بین مردم و حاکمیت جدایی بیندازند اما کور خوانده  اند چرا که 
مردم مشکلات را تحمل و دست از انقلاب برنخواهند داشت.وی پیشنهاد کرد که پل 
ارتباطی دائمی و سهل الوصول بین مردم و مسئولان ایجاد شده تا مسئولان به صورت 
لحظه ای از مشکلات و خواسته های مردم باخبر شوند. خطیب نماز جمعه تهران تأکید 
کرد: رؤسای سه قوه قضاییه، مقننه و مجریه، وزرای دولت، استانداران، فرمانداران، 
شهرداران و رؤسای ادارات مالیات نمایندگانی تعیین کرده و در ساعت و مکان مشخص 

حضور یابند و سخنان و مشکلات و مسائل مردم را بشنوند. 

با حکم فرمانده کل قوا؛ 

فرمانده نیروی دریایی و معاون 
هماهنگ کننده سپاه منصوب شدند 

حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قوا در احکام جداگانه ای دریادار پاسدار 
»علیرضا تنگسیری« را به سمت فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و 
دریادار پاسدار »علی فدوی« را به عنوان معاون هماهنگ کننده سپاه منصوب کردند. 
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، متن 

احکام فرمانده کل قوا به این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری
بنا به پیشنهاد فرمانده کل سپاه و نظر به تعهد و شایستگی و تجارب ارزنده، شما 

را به سمت فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی منصوب می کنم.
بهره گیری از کارکنان متدین و انقلابی، ارتقاء آموزش و مهارت ها و تجهیزات و 
امکانات دریایی و اشراف اطلاعاتی توأم با رشد روزافزون توان و آمادگی های رزمی، 
تعالی معنوی و بصیرتی، توجه به نیازهای معیشتی با رویکرد ساخت نیروی دریایی 
متحرک و رو به رشد تراز انقلاب اسلامی، در تعامل اثربخش و هم افزا با خانواده بزرگ 
سپاه و بسیج و بخش های ذیربط لشکری و کشوری در امور دریایی مورد انتظار است.

از تلاش ها و خدمات خالصانه دریادار پاسدار علی فدوی در طول دوره مسئولیت 
تشکر و قدردانی می کنم.

سعادت همگان را از خداوند متعال خواهانم.
سید علی خامنه ای 1 شهریورماه 1397

 ****
بسم الله الرّحمن الرّحیم

دریادار پاسدار علی فدوی
بنا به پیشنهاد فرمانده کل سپاه و نظر به تجارب ارزنده و شایستگی، شما را به 

سمت معاون هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی منصوب می کنم.
ارتقای ظرفیت  های کارشناسی و کارآمدی ستاد سپاه با بهره گیری از توانمندی ها 
و قابلیت های نخبگی سپاه در نیل به پیشرفت و کسب آمادگی های همه جانبه در 
پاسداری از انقلاب اسلامی و حفظ دستاوردهای آن در تعاملی سازنده و هم افزا با ستاد 
کل و سایر سازمان های نیروهای مسلح و لحاظ تدابیر فرمانده کل سپاه مورد انتظار 
است. از تلاش ها و خدمات سردار سرتیپ پاسدار جمال الدین آبرومند در طول دوره 

مسئولیت تشکر می کنم.سعادت همگان را از خداوند متعال خواهانم.
سید علی خامنه ای 1 شهریورماه 1397

 
سخنگوی وزارت امور خارجه: 

بودجه 18 میلیون یورویی اروپا 
ربطی به بسته اقتصادی برجام ندارد 

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت : بودجه 18 میلیون یورویی اروپا مربوط به 
همکاری های ایران با نهاد اتحادیه اروپایی است و ربطی به بسته اقتصادی پیشنهادی 

اروپا که قرار است در چارچوب برجام ارائه شود، ندارد. 
پرسش خبرنگاران  به  پاسخ  در  امور خارجه  وزارت  قاسمی سخنگوی  بهرام 
در خصوص اخباری که پیرامون بودجه ای که امروز از سوی اتحادیه اروپا به ایران 
تخصیص داده شد، اظهار داشت: کمیسیون اروپا روز پنجشنبه 18 میلیون یورو برای 
اجرای پروژه های توسعه ای در ایران تخصیص داد که این میزان بخش اول از بودجه 
50 میلیون یورویی است که به همین منظور از سوی کمیسیون اروپا اختصاص داده 
شده است. وی افزود: رئیس سیاست خارجی اتحادیه اروپا و وزیر امور خارجه ایران، 
بیانیه مشترکی را در 16 آوریل 2016 در تهران امضا کردند که ناظر بر همکاری میان 
طرفهای ایرانی و کمیسیون اروپا بعنوان بازوی اجرایی اتحادیه اروپا است. این همکاری 
ها پیرو تبادل هیاتهای بلند پایه میان طرفین وارد مراحل اجرایی در حوزه های مختلف 
مانند حوزه کشاورزی، مهاجرت، صنعت و آموزش عالی شده است. سخنگوی وزارت 
امور خارجه خاطرنشان کرد: کمیسیون اروپا به نوبه خود سهم بسزایی در تقویت 
همکاریها بین اتحادیه اروپا و ایران برعهده دارد. حمایت از شرکتهای کوچک و متوسط 
و ارائه کمکهای فنی به سازمان توسعه تجارت ایران بخشی از این پروژه ها هستند. قرار 
است طرفهای ایرانی برای اجرای این پروژه با مرکز تجارت بین المللی، کارگزاریهای 
کشورهای عضو اتحادیه اروپا و سایر سازمانها همکاری کنند.قاسمی تصریح کرد: این 
بودجه مربوط به همکاری های ایران با نهاد اتحادیه اروپایی است و ربطی به بسته 
اقتصادی مطرح شده اروپا که قرار است در چارچوب برجام و برای مقابله با تحریم های 

آمریکا علیه ایران ارائه شود، ندارد.

فرشاد مومنی :

سطح نظام تصمیم گیری را 
با گفت وگوی ملی ارتقا دهیم

رییس موسسه دین و اقتصاد تاکید کرد: در سال 96 نزدیک به 74 درصد اضافه 
تولید و اضافه واردات مصرف نشد و مردمی که قادر به خرید کالا با ارز 3500 تومانی 
نیستند، یعنی گستره فقر و نابرابری ناموجه و اگر سهل انگاری دلالان و مفت خواران 
ادامه داشته باشد، باید شاهد فاجعه انسانی در سال 97 و 98 باشیم که این مسئله 

اصلا شوخی  بردار نیست 
فرشاد مومنی، در جلسه هفتگی موسسه دین و اقتصاد با موضوع »ارزیابی 
سیاست های ارزی دولت« گفت: الان 5 ماه از سال 1397 گذشته است و اگر همه 
خطاها، فسادها و ندانم   کاری    های سه دهه گذشته در زمینه نرخ ارز را نادیده بگیریم، 
نفس توجه به اینکه در 5 ماه سال 97 تقریبا 33 بخشنامه ارزی صادره شده به اندازه  
کافی گویای آن است که تشدد فکری چه در فهم واقعیت های موجود اقتصاد ایران 
و چه در تحلیل نحوه  پیوند متغیرها به وضوح قابل فهم است بنابراین علامت عریانی 
وجود دارد که نشان می  دهد نظام تصمیم گیری کشور در تسخیر گروه های غیرمولد 
است و جهت گیری سه دهه اخیر نیز گواه آن است.وی ادامه داد: برای مواجه شدن با 
شرایط کنونی باید به دو موضوع توجه کرد؛ اولا ضعف بنیه فکری دولت و ثانیا جایگاه 
رفیع و پرنفوذ گروه های رانتی و ذی نفع در سیاست های اقتصادی کشور. بر همین 
اساس ما بر وجه اندیشه    ای موضوع تمرکز می     کنیم و امیدواریم نهادهای نظارتی مانند 
مجلس در مورد فساد موجود تصمیم جدی بگیرند. به طوری که ما در طی سال 
بیش از 50 بار تاکید کرده   ایم که برخورد انفعالی و پسینی با موضوع فساد راهگشا 
نیست و تنها با برنامه مبتنی بر پیشگیری می  توان با آن مبارزه کرد.مومنی متذکر 
شد: بارها اعلام کردیم که شگفت   انگیزی و مشکوک بودن در دوره روحانی همتراز 
با دولت احمدی  نژاد بود. در سال های که شعارهای رادیکال و تنش   زا سرداده می   شد، 
حداقل انتظار این بود که وابستگی به خارج کمتر شود اما آنچه در عمل شاهد بودیم 
خلاف آن بود و این روند در دولت روحانی نیز استمرار داشته است. متاسفانه در دوران 

احمدی نژاد تولید بدنام شد و تبدیل شد به محملی به توزیع رانت.
 

معاون وزیر دفاع:

نیازهای دفاعی ایران در داخل تولید می شود
معاون بازرسی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: با بهره گیری از توان 
نیروهای مؤمن، فداکار و به برکت انقلاب اسلامی، تمام نیازهای دفاعی جمهوری 
اسلامی در داخل کشور تولید و تأمین می شود و هیچ وابستگی به خارج نداریم.ا میر 
سرتیپ سعید شعبانیان شامگاه پنجشنبه در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه یزد افزود: با تکیه بر ظرفیت های داخلی، توانایی هر گونه نیازهای نظامی و دفاعی 

کشور را داریم و مشکلی وجود ندارد. 
وی به دوران هشت سال دفاع مقدس اشاره و اضافه کرد: در آن زمان هیچ کشوری 
حتی حاضر نبود  به جمهوری اسلامی سیم خاردار بفروشد اما امروز جزو کشورهای 

موفق در عرصه دفاعی جهان هستیم. 
این مسؤول به همکاری پنج هزار شرکت صنعتی و دانش بنیان با وزارت دفاع اشاره 
کرد و یادآور شد: این شرکت ها بر حسب نیاز نسبت به تهیه و تولید وسایل دفاعی 

مورد نیاز فعالیت می کنند. 
به گفته شعبانیان، شرایط در این عرصه به گونه ای است که حتی ایران می تواند 

نیاز سایر کشورهای متقاضی را تأمین و ارسال کند. 

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: به 
عنوان شخصیت روحانی دلسوز و خیرخواه 
طلبه ها و حوزه می گویم متأسفانه گاهی 
بعضی مسائل پیش می آید که به حساب 

همه طلبه ها گذاشته می شود. 
آیت الله هاشم هاشم زاده هریسی درباره 
الله مکارم شیرازی  آیت  مواضع صریح 
و آیت الله نوری همدانی در محکومیت 
تجمع اعتراضی برخی طلاب علیه دولت، 
به خبرآنلاین گفت: روز تجمع در حوزه 
زیادی  مراجعات  مردم  بودم،  انتخابیه ام 
داشتند بنابراین در جریان جزئیات اخبار 
وقایع آن روز قرار نگرفتم اما به استناد نظر 
امام و رهبری می گویم که بدون نظر و 
اجازه مراجع نباید در حوزه علمیه این 

کارها انجام شود.
وی با بیان اینکه حرمت مراجع باید 
حفظ شود، افزود: مراجع کسانی هستند 
که وقتی زمان انقلاب حرفی می زدند، 
تمام مغازه های بازار بسته می شد و مردم 
قیام می کردند. با نظر مراجع و در رأس 
آنها حضرت امام )ره( بود که انقلاب پیروز 

و نظام اسلامی تأسیس شد. 
عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان 
اینکه حوزه صاحب دارد، یادآور شد: اگر 
قرار به برگزاری تجمعی در حوزه علمیه 
است، حتما باید نظر استمزاجی مراجع 
گرفته شود. چرا برخی بدون مشورت و 

اطلاع مراجع چنین کاری انجام دادند؟ 
این کار گناه کبیره است چون نظم حوزه 
به هم می خورد و حرف مراجع از ارزش 

و اعتبار می افتد.
مراجع  های  موضعگیری  افزود:  وی 
نشان می دهد که آنها با این تجمع مخالف 
بودند و می خواهند نظم حوزه حفظ شود. 
اگر هر سلیقه ای براساس نظر خودش 
کاری انجام دهد، طبعا طرف دیگر هم 
اقدام متقابل می کند. این اتفاق انعکاس 
بدی در جامعه خواهد داشت، ضمن آنکه 

انسجام حوزه نیز از هم می پاشد.
* کجای کشور ما بهار و گلستان 

است؟
هاشم زاده هریسی با بیان اینکه کشور 

مشکلات دارد اما همه به اندازه خود در 
ایجاد این مشکلات سهیم و مقصر هستند، 
هرکس  که  است  درست  کرد:  اظهار 
مسئولیت بالاتری دارد تقصیرش بیشتر 
است اما اگر تمام تقصیرها را به گردن یک 
نفر یا یک جناح بیاندازیم، آن وقت نمی 
توانیم حقیقت مشکل را تشخیص بدهیم 
بنابراین نسخه اشتباه خواهیم نوشت و این 
اتفاق نتیجه بدتر و خطرناک تر می دهد.

وی ادامه داد: کجای کشور ما بهار و 
گلستان است؟ پس به این سادگی نیست 
که چند طلبه به تشخیص و فکر خود 
جنجال درست کنند تا کارها درست شود. 
این تشخیص کجا کارشناسی شده است؟ 
همه ما باید دست به دست هم دهیم تا 

مشکلات کشور را اصلاح کنیم.
عضو مجلس خبرگان رهبری درباره 
شعارهای تهدیدی و اهانت آمیز همچون 
فرح  شعارت-استخر  مذاکره  »آنکه 
درانتظارت« گفت: به خدا این صحبت 
های غیرکارشناسی، افتراها و شکستن 
حرمت ها گناه کبیره است. انسان باید از 
طرح حرف ها و شعارهای غیرکارشناسی 

بترسد. 
* یکی از مشکلات ما جزم گرایی 

است
هاشم زاده هریسی تأکید کرد: یکی از 
مشکلات ما جزم گرایی است. جزم گرایی 
یعنی هر کس فقط دیدگاه خود را عین 
حق و حقیقت اسلام و انقلاب بداند؛ این 
خطرناک است. هرکسی می خواهد حرفی 
بزند باید در صحت آن شک و تردید کند و 
با ذهن خالی از مواضع جناحی و سیاسی 

برود و تحقیقات بیشتری انجام دهد.
وی افزود: اگر طلبه تظاهرات کند، آن 
وقت همین بهانه شکل گیری تظاهرات 
در سراسر کشور می شود. در این حالت 
دیگر شعارها مرز نمی شناسد، همه گونه 
افراد وارد می شوند و بدترین شعارها را 
سر می دهند. پس باید تجمعات طلبه ها 
حساب و کتاب داشته باشد. اگر مراجع 
و اساتید حوزه راضی نباشند، آثار خوبی 

نخواهد داشت.

سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: اتحادیه اروپا با توجه به ارتباطی که بین آن ها 
و آمریکا وجود دارد، می تواند سیاست های ترامپ را تا حدودی تعدیل و او را با واقعیات 

امروز خاورمیانه و ایران آشنا کند. 
بهرام قاسمی در خصوص مواضع اروپا در قبال آمریکا و اینکه آیا فشار از جانب اتحادیه 
می تواند باعث تغییر رفتار ترامپ شود یا خیر؟ گفت: اگر وضعیت بین المللی و شرایط 
جهانی را مرور کنیم، در جهان به هم پیوسته و در حال گذار امروز اقدام هیچ کشوری 

نمی تواند بی تاثیر و تاثر باشد و رفتار همه کشورها در رفتار دیگران تاثیرگذار است.
وی افزود: به همین جهت آقای ترامپ به تنهایی نمی تواند هر آنچه را که باب طبع و 
سلیقه خود است را اعمال کند، زیرا وی با مجموعه ای از کشورهای جهان و با دیدگاه های 
متعدد روبرو است و همانگونه که شاهد هستیم پس از خروج آمریکا از برجام، سیاست های 
این کشور در انزوای بیشتری قرار گرفته است. این دیپلمات عالیرتبه کشورمان با بیان 
اینکه دولت آمریکا یک تعهد بین المللی را بدون مشورت و حتی بدون توجه به قطعنامه 
سازمان ملل و نظر هم پیمانان خود نقض کرده است، اظهار داشت: قطعا سیاست سایر 
دولت ها به خصوص کشورهای عضو اتحادیه اروپا با توجه به میزان ارتباطی که بین آن ها 
و آمریکا وجود دارد، تاثیرگذار خواهد بود و می تواند تا حدود زیادی سیاست های ترامپ 

را تعدیل و او را با واقعیات جهان امروز، خاورمیانه، غرب آسیا و ایران بیشتر آشنا کند. 
قاسمی ادامه داد: امیدواریم که این واقع بینی و شناخت واقعیات منطقه و ایران بیش 
از گذشته باشد و آن ها دچار اشتباهات فاحشی که در دهه های گذشته انجام داده اند 
نشوند؛ چراکه وضعیت منطقه بسیار پیچیده و حساس است و خود ترامپ نیز بارها در 
سخنان خود به این موضوع اشاره کرده که سیاست های آمریکا در منطقه دقیق، درست 
و کامل نبوده و علیرغم هزینه های زیاد انجام شده، نتایج مطلوبی به دست نیاورده اند. 
وی با بیان اینکه باید یک بازنگری جدی میان نخبگان آمریکایی و دولت آمریکا صورت 
بگیرد، تصریح کرد: دیگر کشورها خصوصا اتحادیه اروپا و کشورهایی مانند روسیه، چین 
و دیگران نیز می توانند در رفتار آمریکا نسبت به ایران و در صحنه جهانی اثرگذار باشند.

سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: مهم این است که ترامپ قانع و متوجه شود 
که بهترین شرایط برای آمریکا بازگشت به برجام و تعهدات آمریکا و همچنین دست 
برداشتن از عادت این کشور به تحریم و سیاست های تحریمی است که معمولا با شکست 

مواجه می شود.
قاسمی یادآور شد: این سیاست آمریکا ارمغانی جز ایجاد فشار و مشکل برای توده های 

مردم ندارند و نهایتا باعث افول جایگاه آمریکا در افکار عمومی جهان خواهد شد.

آیت الله هاشم زاده هریسی:

حرمت ها باید حفظ شود

سخنگوی وزارت امور خارجه :

اتحادیه اروپا می تواند سیاست های ترامپ را تعدیل کند 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

گفت:یک  امید  فراکسیون  مرکزی  شورای  عضو 
قانون نباید هیچ استثنایی داشته باشد. اصلا آفت قانون 
استثنائات ان است. چه دلیلی دارد ما ایثارگران 50 درصد 
به بالا که اتفاقا مستحق آن هستند که مدت زمان کمتری 
کار کنند و شرایط برای استراحت و آرامش آنها بیشتر 

فراهم شود از این قانون مستثنی کنیم. 
عضو  و  تهران  مردم  نماینده  فتحی  محمدجواد 
کمیسیون حقوقی و قضایی درباره طرح منع به کارگیری 
بازنشستگان انتقاداتی جدی داشت او با وجود آن که این 
طرح را یک طرح قابل دفاع و پیشرو خواند اما نقاط ضعفی 

هم برای او برشمرد. 
فتحی درباره چند و چون این طرح به خبرآنلاین 
گفت: این طرح خوبی نیست چراکه به یک باره مدیریت 
کشور خالی می شود و حدود 150 الی 160 مدیر موثر 

باید پست خود را به دیگری تحویل دهند.
او ادامه داد: به نظر می رسد دولت باید یک فرصت 
داشته باشد تا جایگزین های مناسب پیدا کند در غیر این 
صورت چطور می شود چندین استاندار و فرماندار را ظرف 
چند روز تغییر داد؟ لذا به نظر من این موضوع صورت 
خوشی ندارد و نتیجه آن نتیجه مطلوبی نخواهد بود مگر 
آنکه ما بپذیریم دولت یک فرصت پنج الی شش ماهه 
در اختیار داشته باشد تا یک فرد را به عنوان سرپرست 
انتخاب کند و بعد از آن استاندار یا فرماندار را انتخاب کند.

این عضو شورای مرکزی فراکسیون امید تاکید کرد: 

خوب بود ما در این قانون یک فرصت چندماهه را برای 
دولت در نظر می گرفتیم که با دقت بیشتری مدیران را 

تغییر پیدا کنند.
* قانون نباید استثنا داشته باشد

این نماینده اصلاح طلب مجلس درباره استثنائات 
این طرح نیز گفت: به اعتقاد من یک قانون نباید هیچ 
استثنایی داشته باشد. اصلا  آفت قانون استثنائات ان 
است. چه دلیلی دارد ما ایثارگران 50 درصد به بالا که 
اتفاقا مستحق آن هستند که مدت زمان کمتری کار کنند 
و شرایط برای استراحت و آرامش آنها بیشتر فراهم شود 
از این قانون مستثنی کنیم؛ لذا من معتقدم به جز پست 
های انتخابی) که از طریق صندوق رای و انتخاب مردم 
تعیین می شود( ما نباید هیچ استثنای دیگری قائل شویم. 
این استثنائاتی که در قانون مذبور آمده است هیچ کدام 

قابل دفاع نیست.
فتحی افزود: ملت ما یک ملت بالنده است و جوانان ما 
دائما در حال تکاپو هستند و باید در عرصه های مختلف 
به کار گرفته شوند که این طرح چنین فضایی را ایجاد می 
کند اما مهمترین ایرادش در فوریت آن نهفته است که 
می تواند مشکل ساز شود و ای کاش برای رفع این ایراد 
یک فرصت چندماهه در اختیار دولت قرار داده می شد؛ 
فارغ از مشکل این طرح، طرحی قابل دفاع و پیشرو است. 
این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه ما وظیفه داریم  
برای جوانان فرصت ها را فراهم کنیم گفت: همین افرادی 

که بعد از سی سال هنوز دست بردار پست ها و منصب 
ها نیستند زمانی که این منصب ها را در اختیار گرفتند 
جوانان کم سن و سال و خامی بودند که هیچگونه تجربه 
ای نسبت به آن جایگاه نداشتند اما به مرور زمان تجربه 
اندوختند و تبدیل شدند به مدیرانی کارآمد. لذا معتقدم 
این فرصت ها بدون هیچ استثنایی باید در اختیار جوانان 

قرار بگیرد. 
فتحی در پاسخ به این سوال که قرار است کدام جوانان 
جایگزین بازنشستگان شوند و آیا در این پروسه باز باید 
شاهد حضور آقازاده ها و استفاده از رانت ها باشیم گفت: 
ما ساختار اداری صحیح و سالمی در کشور نداریم و 
حتما نیاز است آن را ایجاد کنیم تا افراد از یک مجاری 
قابل قبول ارتقا پیدا کنند و صاحب پست و مقام شوند. 
از آنجایی که ما فاقد این ساختار سالم هستیم ممکن 
است افرادی بدون استحقاق در این سیستم وارد شده و بر 
مسندی هم تکیه زده باشند اما این به معنای آن نیست 

که قاعدتا این اتفاق دائما رخ خواهد داد. 
این نماینده مجلس در پایان گفت: انچه مسلم است 
این است که این قانون یک فرصتی را ایجاد کرده تا عرصه 
برای حضور جوانان با ذوق، خلاق و پرانگیزه باز شود. البته 
این را هم باید بگویم که این قانون به معنای کنار گذاشتن 
تمام و کمال بازنشستگان و افراد باتجربه نیست بلکه آنها 
می توانند در مقام مشاور حاضر شوند و مشاور هم لزوما 

نباید حقوق بگیرد.

فتحی عضو شورای مرکزی فراکسیون امید:

باید ساختار حضور بدون رانت جوانان را ایجاد کنیم

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: اکثریت مردم در 
اردیبهشت ماه به روحانی رأی دادند و مخالفت با او 

مخالفت با اکثریت مردم است.
آیت الله محسن غرویان درباره تجمع علمای قم 
در مدرسه فیضیه و حواشی آن، اظهار کرد: موضع 
ما روحانیون مرجعیت است و بیانیه آیت الله مکارم 
و  شفافیت  هم  مساله  حق  و  می کنیم  حمایت  را 
روشن گری این موضوع است. وی افزود: این تجمع 
در حوزه قم در شهر مرجعیت و در مدرسه فیضیه که 
کانون حوزه در آن قرار دارد، سئوالات زیادی را برای 
مردم ایجاد کرده و مسئولان برگزاری این مراسم باید به 
مردم پاسخگو باشند. غرویان با بیان اینکه درباره اتفاقاتی 
که در مدرسه فیضیه رخ داده بحث استیضاح وزیر کشور 
مطرح شده، گفت: نمایندگان مجلس در پیگیری این 
تجمع پاسخگویی وزیر کشور را ضروری دانسته اند. 
علاوه بر این مطهری هم تاکید کرده که درباره این اتفاق 
وزارت اطلاعات هم باید پیگیری کند تا مشخص شود 

این شعارها را چه کسی طراحی و تکثیر کرده است؟
وی تاکید کرد: روی تابلوهایی که در دست طلبه ها 
دیده شده نوشته شده بود که تابلوها بعد از مراسم 
بازگردانده شود؛ این نشان دهنده این است که از برخی 
طلبه ها سوءاستفاده ابزاری کردند و تابلوها را به دست 

آنها دادند و این مسائل باید ریشه یابی شود.
این فعال سیاسی اصولگرا خاطرنشان کرد: همان طور 
که آیت الله مکارم شیرازی هم اشاره کردند، این تجمع 
فاجعه ای برای حوزه و روحانیت و مرجعیت بود که 

حیثیت حوزه و روحانیت را زیر سوال برده است. 
وی افزود: در تاریخ مرجعیت اخلاق و علم و دانش 
ثبت شده، نه ترور و خشونت اما این اتفاق این مولفه ها 
را زیر سوال برد به همین دلیل متولیان این برنامه باید 
پاسخ مرجعیت، مجلس، مردم و روحانیت را درباره 
این اتفاق بدهند. مدرس حوزه علمیه با اشاره به اینکه 
در مصاحبه های قبلی خود هم بارها تاکید کرده که 
روحانیون نباید وارد جزئیات مسائل سیاسی شوند، 
گفت: روحانیون باید در کلیات مسائل سیاسی وارد 
شوند، نه جزئیات آن. درواقع روحانیت نباید اجازه دهد 
از آنها استفاده ابزاری شود و اگر روحانیون ابزار دست 

گروه های سیاسی شوند شأن آنها پایین می آید. 
غرویان یادآور شد: اگر روحانیون خودشان را در حد 
یک حزب یا گروه سیاسی پایین بیاورند به هیچ وجه به 
صلاح کشور نیست.وی با بیان اینکه روحانیون نباید از 
اکثریت مردم فاصله بگیرند، تاکید کرد: اکثریت مردم 
اردیبهشت ماه به روحانی رأی دادند و مخالفت با او 
مخالفت با اکثریت مردم است. رهبری هم آقای روحانی 
را تایید کردند و مراحل قانونی برای رئیس جمهوری او 
طی شده است. بنابراین روحانیت چطور می تواند با رأی 
اکثریت مردم بجنگد و رئیس جمهور کشور را تهدید به 
ترور کند؟ روحانی شخص دوم کشور است و پیش آمد 
این مسائل برای ما که در جهان دم از دموکراسی و 
مردم سالاری می زنیم خوشایند نیست و دموکراسی با 
این اقدامات سازگار نیست. استاد موسسه آموزشی امام 
خمینی  افزود: باز هم تاکید می کنم که موافق استفاده 

ابزاری از روحانیون و طلبه ها نیستم.
وی با اشاره به متن شعارهایی که در مدرسه فیضیه 
و در تجمعات به کاربرده شد و نشان دهنده عدم رضایت 
روحانیون با مذاکرات بود، گفت: به طور طبیعی توسط 
مردم این گونه برداشت می شود که روحانیون و حوزه ها 
مانع توسعه و گسترش روابط اقتصادی و موافق تحریم ها 
هستند. این شعارها به مردم این معنا را القا می کند که 
روحانیون هستند که مانع بهبود وضع اقتصادی هستند.

غرویان تاکید کرد: مردم فکر می کنند روحانیون 
مانع برجام هستند و جلوی مذاکرات را می گیرند. در 
واقع برخی رفتارها این معنی را به مردم القا می کند که 
طلاب، حوزه و روحانیون باعث تیره و تار شدن روابط 
ایران با سایر کشورها هستند.وی افزود: مسائل کلان 
دیپلماسی کشور، دانش درایت و سیاست مخصوص به 
خود را می خواهد و مردم به روحانی و دولت او رأی 
دادند که آنها این مسائل را با کار کارشناسانه حل کنند. 
غرویان متذکر شد: واکنش جامعه روحانیت این 
است که روشنگری کنیم و به مردم بگوییم موضع کل 
روحانیون آن چیزی نیست که عده ای اقلیت با رفتارهای 
خود آن را به مردم القا می کنند. علاوه بر این مسئولان 
اجرایی هم وظیفه دارند در این باره واکنش نشان دهند.

وی گفت: در مجموع شعارهای تند و افراطی که در 
این مراسم داده می شود موضع روحانیت و مرجعیت 
نیست بلکه عده ای از بیرون آمدند و از روحانیون استفاده 
ابزاری کردند. بنابراین این رفتارها با اجازه مرجعیت 

نبوده است.

آیت الله غرویان  مطرح کرد

استفاده ابزاری از روحانیت در ماجرای مدرسه فیضیه 

علی تاجرنیا *

یک عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس 
درباره حوادث مدرسه فیضیه قم گفت: وزیر کشور باید 

بررسی کند در فیضیه چه اتفاقی افتاده است. 
پروانه مافی در گفت وگو با ایلنا،  درباره اتفاقات مدرسه 
فیضیه قم و اهانت به مرحوم آیت الله هاشمی و تهدید 
رئیس جمهور با پلاکارد » ای آن که مذاکره شعارت، استخر 
فرح در انتظارت« گفت: متأسفم که دوباره در صحنه 
رفتارهای  چنین  شاهد  کشور  اجتماعی  و  سیاسی 
توهین آمیز و تفرقه افکنی علیه بزرگان نظام و رئیس 
جمهور هستیم.این عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی 
مجلس خاطرنشان کرد: امروز با توجه به توصیه های 

رهبری که در دیدار با اقشار مختلف جامعه عنوان می کنند 
مهم ترین مسئله ما حفظ وحدت،  انسجام،  حمایت از 
دولت، همکاری بین مجلس و دولت و همکاری سه جانبه 
بین مجلس،  دولت و مردم است بازهم مشاهده می کنیم 
عده ای نابخرد بر طبل نفاق و دشمنی می کوبند.وی ادامه 
داد: این رفتارها جز این که آرامش جامعه را برهم بزد و 
بهانه دست دشمنان دهد عایدی دیگری برای ما ندارد.

نماینده مردم تهران با اشاره به نامه کمیسیون شوراها به 
وزیر کشور گفت:  در کمیسیون شوراها نامه ای را خطاب به 
وزیر کشور نوشتیم؛ ایشان باید در خصوص حوادث تفرقه 
افکن مدرسه فیضیه توضیح دهد.وی افزود: آقای رحمانی 

فضلی باید آن چه که در مدرسه فیضیه اتفاق افتاده را مورد 
بررسی قرار دهد و عوامل آن را شناسایی کند، ایشان باید 
در خصوص آن پلاکاردهایی که دست افراد بود تحقیقاتی 
را انجام دهد، این که آنان چه کسانی هستند، چرا به 
رئیس جمهور توهین کرده اند و قصدشان چیست؟ مافی 
تاکید کرد: باید مقابل این رفتارهای تفرقه افکن ایستاد، زیرا 
برای آینده ما بسیار خطرناک است.وی با اشاره به سوال از 
رئیس جمهور،  عنوان کرد: عده ای امروز بیان می کنند آن 
کسانی که سوال از رئیس جمهور را امضا کرده اند مردمی و 
کسانی که امضا نکرده اند غیرمردمی هستند،  این سخنان 

نه عاقلانه است و نه منطقی.

پروانه مافی :

وزیر کشور باید درباره اتفاقات مدرسه فیضیه پاسخگو باشد

محمد مهدی مظاهری*
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رئیـس جمهـور آمادگـی دفاعی ایـران را نه بـه معنی جنگ 
طلبـی، بلکـه به معنـای صلح طلبـی پایدار برشـمرد و بـا بیان 
اینکـه تاریـخ به مـا آموخته که اگر قدرتمند و اسـتوار نباشـیم، 
مـا را از پـای در می آورنـد، تاکید کرد: عـدم بازدارندگی دفاعی، 
یعنـی چـراغ سـبز به دشـمن وهمه موظفیـم امنیت، قـدرت و 

عـزت ملت ایـران را بـا کمترین هزینـه تامین کنیم. 
حجت الاسـلام و المسـلمین دکتر حسـن روحانی روز سـه 
شـنبه در مراسـم سـالروز صنعـت دفاعـی، بـا اشـاره بـه اینکه 
"ما ملت مسـالمت و همکاری هسـتیم"، اظهارداشـت: انضباط، 
آمـوزش، ایمـان و آمادگی نیروهای مسـلح باید در حدی باشـد 

که دشـمن جـرات تعـدی نکند.
 دکتـر روحانـی  با تبریک ایام پربرکـت ماه ذی الحجه، گفت: 
روز صنعت دفاعی در پایان مرداد هر سـال، بسـیار حائز اهمیت 
اسـت، چـرا کـه در ایـن ایـام همـگان می تواننـد دسـتاوردهای 
یکسـاله محققـان و تلاشـگران کشـور در عرصه صنایـع دفاعی 

را شـاهد باشند.
رئیـس جمهور افـزود: تاریخ به ما می گوید کـه اگر قدرتمند 
نباشـیم و بر روی اهداف خود اسـتوار نایستیم، دیگرانی هستند 
کـه مـا را از پـای در خواهنـد آورد. خداونـد اراده کرده اسـت که 
انسـان ها در کمال صلح و همزیسـتی مسـالمت آمیز با یکدیگر 
زندگـی کننـد و اساسـاً کلمـه انسـان از ریشـه انـس اسـت اما 
متأسـفانه وضعیت به گونه ای اسـت که نمی توان اطمینان یافت 
که همه انسـان ها در مسـیر مسـتقیم حرکت کرده و کسـی به 

ما چشـم طمع نداشـته باشد.
دکتـر روحانی اظهار داشـت: جمهوری اسـلامی ایـران علاوه 
بر آنکه در یک منطقه حسـاس جغرافیایی قرار دارد در 40 سال 
گذشـته نیـز همـواره آمـاج هراس افکنـی و ترویج ایران هراسـی 
بـوده و عـده ای سـعی کردنـد بـه کشـورهای اطراف مـا اینگونه 
القـاء کننـد که ایران حیـات، بقاء و عزت آنـان را تهدید می کند.

رئیس جمهور با بیان اینکه تجربه 40 سـال گذشـته نشـان 
داده کـه ایـران اهـل تجـاوز بـه دیگـران نیسـت، ادامـه داد: در 
سـال های سـپری شده از اسـتقرار جمهوری اسـلامی، اگر قصد 
تجـاوز به کشـور دیگـر را داشـتیم، فرصت های اسـتثنایی مثل 
مقطـع حمله صدام بـه کویت و محاصره بین المللی این کشـور 
بـا توجـه به ظلم و تجـاوز 8 سـاله رژیم بعثی به کشـورمان و یا 
سـوء اسـتفاده از موقعیتـی که در اثر فروپاشـی اتحـاد جماهیر 
شـوروی بوجـود آمـد در اختیار ما بـود، اما ایـران در این مقاطع 
حسـاس ترجیح داد به مردم در کشـورهای همسایه کمک کند 
کـه بـه عنـوان مثـال پذیـرای تعـداد زیـادی از آوارگان عراقی و 
کویتـی در حملـه صـدام به کویت بودیـم، یا در زمان فروپاشـی 
شـوروی یکی از اولین کشـورهایی بودیم که جمهوری های تازه 
اسـتقلال یافته را به رسمیت شناخته و به دنبال کمک و تعامل 

با آنهـا بودیم.
دکتـر روحانـی تصریـح کـرد: ملـت ایران همـواره بـه دنبال 
زندگـی مسـالمت آمیز و تعامل با دیگر کشـورها بوده اسـت. در 
سـال های اخیـر که پدیده تروریسـم در منطقه گسـترده شـده 
بـود، اگـر چه بـه ظاهـر خطـر آن ایـران را تهدید نمی کـرد، اما 
جمهوری اسـلامی ایـران ، داوطلبانه به کمک ملت های منطقه 
شـتافت و نقـش مؤثـری در پاکسـازی کشـورهای منطقـه از 

داشت. تروریسـت ها 
رئیـس جمهور خاطر نشـان کـرد: با ایـن وجود، ملـت ایران 
بـا همـه خوبیهـا و مسـالمت خواهی هایش، امـا باید خـود را در 
برابـر قدرت هایـی که همواره به این کشـور، منابـع آن و جایگاه 
جغرافیایی اش چشـم طمع دارند، تقویت کرده و آماده نگه دارد.
* آمادگـی دفاعـی ایـران بـه معنـی جنگ طلبـی 

نیست
دکتـر روحانـی گفـت: آمادگـی مـا، آمادگـی بـرای جنـگ 
نیسـت، بلکـه آمادگی بـرای ایجـاد و حفـظ صلح پایدار اسـت. 
وقتـی می گوییـم ملـت ایـران آمـاده دفـاع جانانه از خود اسـت 
یعنـی می خواهـد صلح پایـدار را حفظ کنـد. فقـدان آمادگی و 
توانمنـدی کافـی یعنی به اسـتقبال جنـگ رفتـن و در برابر آن 

افزایـش قـدرت دفاعـی یعنـی صلح طلبی.
رئیـس جمهـور اضافـه کـرد: اگـر تـوان دفاعـی کشـوری 
بازدارنده نباشـد، این خود چراغ سـبزی به دیگران برای چشـم 
طمع دوختن به آن کشـور اسـت. بازدارندگی یعنی آنکه دشمن 
در محاسـباتش قـدرت و تون دفاعی کشـورمان را  بـرای تجاوز 

احتمالی اش بسـیار پرهزینه ببیند.
دکتـر روحانی اظهار داشـت: تمـام تلاش هـا و هزینه های ما 
بـرای ارتقـاء تـوان دفاعی کشـور به منظـور آن اسـت که جلوی 
تحمیـل جنـگ و تجاوزهـای پرهزینه بـه کشـورمان را بگیریم. 
اگـر نـه عمل کـردن بر خلاف این رویه کار سـختی نیسـت و با 
سـردادن چند شـعار می توان وضعیت را بهم ریخت و به کشـور 

هزینه هـای جبران ناپذیـر تحمل کرد.
رئیـس جمهـور خاطر نشـان کـرد: همـه در هر بخشـی که 
هسـتند از بخش های سیاسـی، اقتصادی، فرهنگـی و اجتماعی 
گرفتـه تا بخش نظامی، موظف هسـتیم بـه گونه ای عمل کنیم 

کـه ملت و کشـور مـا امنیت، عـزت و قـدرت اش را بـا هزینه ای 
کمتـر حفظ کنـد و این در گرو آن اسـت که توانمندی دفاعی و 

بازدارندگـی کشـور را ارتقاء دهیم.
دکتـر روحانی افزود: امروز کشـورهای اطـراف ما نیز به ظاهر 
تـلاش می کننـد، امنیـت خودشـان را حفظ کننـد. ایـن کار را 
بسـیار پرهزینـه انجـام می دهنـد، آنهـا سـلاح را بـا گران تریـن 
قیمـت ممکـن می خرنـد و تـازه نمی توانند، خودشـان بـه طور 
کامـل از این سـلاح ها اسـتفاده کنند و بـرای بهره گیـری از این 
سـلاح ها مجبورنـد مستشـاران خارجـی اسـتخدام کننـد و از 
سـوی دیگـر خرید ایـن سـلاح ها در گرو آن اسـت کـه در برابر 
فروشـندگان این سلاح ها و خواسـته های آنان تسلیم باشند که 
همین مسـأله هزینه دفاع آنان از کشورشـان را بسـیار بالا برده 

است.
رئیـس جمهور اظهار داشـت: نوکـری کردن شـاید به ظاهر 
هزینه هـای مـادی را پایین بیـاورد، اما هزینه های معنـوی را بالا 
می بـرد. حفـظ عـزت و غیرت یک ملت خـود هزینـه دارد، هنر 
ما این اسـت که بتوانیم با کمترین هزینه به بهترین شـکل و در 

بالاترین سـطح منافع و مصالح کشـور را تأمین کنیم.
دکتـر روحانـی تصریـح کـرد: یکـی از مزیت هـای نیروهای 
مسـلح کشـورمان آن اسـت که بین نیروهای مسـلح ما و مردم 
فاصله ای نیسـت و نیروهای مسلح ما نیروهایی مردمی هستند. 
هر چه فاصله بین نیروهای مسـلح و مردم بیشـتر باشـد و مردم 
نتواننـد بـه نیروهای مسـلح خـود اعتمـاد کنند، هزینـه تأمین 
امنیـت و آرامـش بـرای مـردم بـالا مـی رود و به حـس امنیت و 
آرامـش مـردم خدشـه وارد می شـود، امـا اگر مردم بـه نیروهای 
مسـلح خـود اطمینـان داشـته باشـند، اولاً در کنـار آنـان قـرار 
می گیرنـد و در ثانـی از حضـور آنـان احسـاس امنیـت و آرامش 

خواهنـد کرد.
* ساختار دفاعی ایران، ساختاری مردمی است 

رئیـس جمهـور بـا بیـان اینکـه سـاختار دفاعی کشـورمان، 
سـاختاری مردمی اسـت، خاطر نشـان کـرد: بار بـزرگ و اصلی 
نیروهـای مسـلح کشـورمان، بـر دوش بخش مردمـی آن یعنی 
سـربازان وظیفه اسـت و از سـوی دیگردر کشـورمان نیرویی به 
اسـم بسـیج داریـم کـه به عنـوان یـک قدرت بـزرگ عـلاوه بر 
آنکـه بخش مردمی نیروهای مسـلح را تقویت می کنـد، مردم را 
نیز کاملًا با نیروهای مسـلح کشـور، متصل کرده اسـت و هر جا 
نیروهای مسلح و مردم کشوری اینچنین پیوندهای مستحکم و 

گسـترده داشته باشـند، شکسـت ناپذیر خواهند بود.
دکتـر روحانـی اضافـه کـرد: اگـر در کنـار ایـن ویژگی هـا، 
فرماندهـی نیروهـای مسـلح نیز مردمی باشـد، یعنی منتخب و 
مـورد اعتمـاد مردم باشـد و عـلاوه بر ایـن اسلام شـناس، مدیر، 
مدبـر و مـورد اعتمـاد دینـی مـردم باشـد، توانمنـدی و قـدرت 
نیروهای مسـلح مضاعف خواهد شـد. در زمان جنگ وقتی امام 
راحـل فرمانـی صـادر می کردند، با فرمـان یک فرمانـده نظامی 
معمولـی فـرق داشـت چـرا که مـردم بـه ایـن رهبـر مردمی و 
دینـی از عمـق جان اعتماد داشـته و بـه او عشـق می ورزیدند و 
می دانسـتند کـه آنچه او می گویـد برای تأمیـن مصالح عمومی 

کشـور اسـت و نـه تأمین منافـع فردی.
رئیـس جمهـور گفـت: ایـن اعتقـاد و ایمـان بیـن فرمانـده 
نیروهای مسـلح با نیروهای مسـلح و نیروهای مسـلح با مردم و 
مـردم با آن فرمانـده، قدرت بزرگی ایجاد می کند. اسـاس قدرت 
مـا قدرت نیروی انسـانی اسـت که روحیـه، انگیزه و ایمـان آن، 

فراتـر از قـدرت سـلاح، ابـزار و تجهیزات عمـل می کند.
* هیچـگاه نیـاز بـه تجهیـزات قابـل چشم پوشـی 

نیست 
دکتـر روحانـی افـزود: البته هیچـگاه نیاز به تجهیـزات قابل 

چشم پوشـی نیسـت و همـواره وظیفه داریـم، ابـزار و تجهیزات 
لازم بـرای توانمنـدی و بـه روز بـودن نیروهـای مسـلح را فراهم 
کنیم و وزارت دفاع و پشـتیبانی نیروهای مسـلح کشـور در این 

عرصـه مسـئولیت مهم و ویـژه ای بر عهـده دارد.
رئیـس جمهور اظهار داشـت: نیروهای مسـلح کشـورمان با 
تجمیـع تـوان خـود در کنـار وزارت دفاع و پشـتیبانی نیروهای 
کننـد  حاصـل  را  بزرگـی  دسـتاوردهای  توانسـته اند  مسـلح 
کـه اگـر هـر کـدام از آنـان می خواسـتند بـه تنهایی بـرای این 
دسـتاوردها تـلاش کنند، به چنین سـطحی از موفقیت دسـت 
نمی یافتنـد، چنانکـه در دوران جنـگ نیز وقتی همـه نیروهای 
مسـلح، نیروهـای وزارت دفـاع و نیروهـای مردمی و متخصصان 
بخش هـای مختلـف کشـور در کنـار هم قـرار گرفتنـد و با هم 

همفکـری کردند بـه توفیقـات بزرگی دسـت یافتیم.
 دکتـر روحانـی اظهارداشـت: عامـل اصلـی موفقیـت مـا در 
دوران دفـاع مقـدس ایـن بـود که همه در کنار هـم قرار گرفتند 
و دانشـگاه ها و بخـش صنعـت و کارخانه ها نیز به میـدان آمدند.

رئیـس جمهور خاطر نشـان کـرد: از وزیر دفاع و پشـتیبانی 
نیروهای مسـلح و همه مسـئولان با جدیت می خواهم اولاً آنچه 
که می شـود در صنایـع دفاعی، دیگران بسـازند در فضای رقابت 

قـرار بگیـرد چـرا که در ایـن فضا حتماً ضـرر نخواهیم کرد.
دکتـر روحانی افـزود: در فضای رقابت یـک قطعه می تواند با 
کیفیـت بهتر و ارزان تر تولید شـود و نبایـد تولید آن منحصر به 
یـک بخش خاص شـود. هر چیز انحصاری شـد، مشـکل آفرین 

است.
رئیـس جمهـور با اشـاره به پـرواز جنگنده کوثـر که قطعات 
آن توسـط متخصصان کشـورمان تولید شـده اسـت، گفت: این 
نشـان از توانایـی مـا در ایـن بخـش دارد و اقدامـی ارزشـمند و 

است. خوشـحال کننده 
* دانشـگاهها و محققـان بـازوی قدرتمنـد صنایـع 

هسـتند  دفاعی 
دکتـر روحانـی با بیـان اینکه تولید این هواپیمـا باید به چند 
بخش تقسیم شده و از بخش خصوصی، محققین و دانشگاهیان 
اسـتفاده شـود، گفت: بخـش دفاع، صنعـت و معاونـت علمی و 
فناوری ریاسـت جمهوری باید در کنار هم قرار داشـته باشـند تا 
بـه راحتـی بتوانند، برای انجام پروژه های بزرگ، کارها را تقسـیم 
کـرده و همـه بخش هـا را به میـدان بیاورند تا بتوانیـم در آینده 
اقدامات و تولیدات مشـترک با کشـورهای همسـایه خود داشته 

باشیم.
رئیـس جمهـور اظهـار داشـت: مـا امـروز می توانیم بـا دیگر 
کشـورها در کنـار هم بـوده و صنعت مان را در کنار هم بسـازیم 
کـه در آن صـورت صنعـت کشـور با کیفیـت بهتـر و رقابتی تر 

خواهد شـد.
دکتـر روحانـی بـا تأکیـد بـر اینکـه جهادهـای خودکفایـی 
نیروهـای مسـلح بایـد بـه طـور هماهنـگ بـا وزارت دفـاع و 
پشـتیبانی نیروهای مسـلح کار کنند و پیوند مسـتحکمی بین 
نیروهـای مسـلح ارتـش و سـپاه و وزارت دفـاع برقرار شـود تا از 
توانایـی یکدیگـر بهره مند شـوند، گفـت: ممکن اسـت در یک 
بازدیـد از توانمندی هـا و دسـتاوردهای وزارت دفاع، متخصصان 
صنایع دفاعی بگویند که این دسـتاورد چه مشـخصه هایی دارد، 
امـا حـرف نهایـی در مـورد کاربـرد و کارآیـی آن سـلاح نباید از 
وزارت دفاع شـنیده شـود، بلکه باید بهره برداران آن محصول در 
مـورد آن نظـر بدهنـد که باید در این راسـتا و کیفیت سـلاح ها 
یـک رابطه خوبی بیـن وزارت دفـاع و نیروهای عمـل کننده در 

سـپاه و ارتـش، برقرار شـود.
رئیـس جمهـور ضمن ابـراز امیدواری از تداوم رشـد شـتابان 
صنعت دفاعی و عظمت کشور ، گفت: امروز در مقطع حساسی 

کـه در آن قـرار داریـم، قدرت دفاعی بسـیار حائز اهمیت اسـت، 
چـرا کـه دشـمنان ما سـیه روتر از همه وقـت در تاریخ شـدند و 

دشـمنانی داریـم که به هیچ اصلی پایبند نیسـتند.
دکتـر روحانـی ادامـه داد: برخـی اوقـات یـک قـدرت بزرگ 
متجـاوز وجود دارد که بعضاً چند سـخن معقـول و چارچوب دار 
می زنـد، امـا امـروز حاکمیت به دسـت کسـانی افتـاده که هیچ 

یکـی از رفتار و سخنان شـان معقول نیسـت.
رئیـس جمهـور خاطـر نشـان کـرد: امـروز بحث بر سـر این 
نیسـت کـه ایران بـه آمریـکا اعتماد نـدارد، کـه حتمـاً اینگونه 
اسـت، امـا شـرایط بـه گونـه ای اسـت کـه اروپـا، چیـن و حتی 
متحـدان آمریـکا ماننـد کانـادا هـم دیگر بـه این دولـت اعتماد 

ندارند.
* بایـد در شـرایط کنونـی قـدرت ملـی را افزایـش 

هیم  د
دکتـر روحانـی با بیـان اینکه باید در شـرایط کنونـی قدرت 
ملـی را افزایـش دهیم، ادامـه داد: آمریکا به دلیل آنکه احسـاس 
می کنـد، ایـران، ترکیـه و چیـن هـر کدام نقـاط ضعفـی دارند، 
آنهـا را در کارزار جنـگ اقتصادی قرار داده اسـت و ما باید تلاش 

کنیم تـا نقاط ضعف خـود را برطـرف نماییم.
رئیـس جمهـور بـا طرح این سـوال که چـرا آمریکا بـه ایران 
حملـه نظامی نمی کند، گفت: این بخاطر آن نیسـت که آمریکا 
از کشـته شـدن انسـان ها ناراحـت باشـد، بلکـه بخاطـر قدرت 
ایـران اسـت و می دانـد نتایج ایـن اقدامش چه خواهـد بود و چه 

هزینه هایـی را در بـر خواهد داشـت.
دکتـر روحانی افـزود: امروز اوضاع در آمریکا به گونه ای اسـت 
کـه کنگره این کشـور که همـواره با ایران دشـمنی دارد، بخاطر 
آنکـه رئیـس جمهـور فعلی این کشـور بسـیار غیرقابـل اعتماد 
اسـت، در عین حالی که ایران را تحریم می کند، قانون صریحی 
را وضـع و تصویـب کردنـد که به واسـطه آن دولـت آمریکا حق 
حملـه نظامـی به ایران را ندارد و این نشـان از توانمندی و قدرت 
ایـران اسـت کـه به آنها فهمانده اسـت که اگر کسـی بخواهد به 

ایـران تجاوز کند، باید هزینه سـنگینی را بپردازد.
رئیـس جمهـور تأکید کرد: ایـن توانمندی از اتحـاد، ایمان و 
ایثـار ملت و نیروهای مسـلح و صنعت قدرتمنـد دفاعی حاصل 

می شود.
دکتـر روحانی صنعـت دفاعی می توانـد هزینه دفـاع را برای 
کشـور کاهـش دهـد، گفت: تـلاش متخصصان صنعـت دفاعی 
کشـور ارزشـمند و حائز اهمیت اسـت و من از طرف ملت ایران 
از همـه تلاشـگران صنعـت دفاعـی کشـور و کسـانی کـه برای 

تقویـت قـدرت ملـی، تلاش می کنند، تشـکر مـی کنم.
دکتـر روحانی افزود: اگر قدرت سیاسـی، اقتصادی، نظامی و 
دفاعـی و فرهنگی، کشـور در هم قرار بگیـرد موفق خواهیم بود.

* ضرورت تقویت وحدت و همدلی در کشور 
رئیـس جمهور با تأکید بر ضـرورت تقویت وحدت و همدلی 
در کشـور، اظهـار داشـت: در ایـن یکـی دو سـال باقـی مانده تا 
انتخابات بیاییم حزب و جناح را رها کرده و اختلافات و فشـارها 

را کـم و اتحاد و وحدت را بیشـتر کنیم.
دکتـر روحانـی با بیان اینکه امروز دشـمنان از اتحاد ما نگران 
هسـتند و می دانند که اگر در کنار هم باشـیم، آنها نمی توانند 
اقدامی علیه کشـور انجام دهند،   افزود: امروز زمان آن اسـت که 
همـه یکدیگـر را یاری کنیم. انتخابات تمام شـده اسـت و دیگر 

نباید به دنبال بحث هـای انتخاباتی برویم.
رئیـس جمهـور اظهار داشـت: امـروز زمان وحـدت، اتحاد و 
ایسـتادگی و مقاومـت اسـت و مـا از این مرحله به حـول و قوه 
الهـی بـا حمایت مـردم، تدبیر مقـام معظم رهبـری و همدلی 
همـه ارکان نظـام، سـه قـوه و نیروهای مسـلح، عبـور خواهیم 
کـرد و و بایـد ایـن روزهـا را به فرصتـی برای خدمـت و تلاش 
بیشـتر به مردم تبدیل کرده و با سـرافرازی از مشـکلات عبور 

کنیم.
دکتـر روحانی خاطر نشـان کرد: هر زمـان صداقت و خلوص 
در کارهـا داشـتیم، موفـق بوده ایم و خداوند هم مـا را یاری کرده 

است.
امیـر سـرتیپ امیر حاتمی وزیـر دفاع و پشـتیبانی نیروهای 
مسـلح نیـز در ایـن مراسـم و پیـش از سـخنان رئیـس جمهور 
گفـت: صنعت دفاعـی عقبه و عمق راهبردی نیروهای مسـلح و 
ضامن حفظ اسـتقلال و عزت ملی و نماد خودباوری ملت ایران 

بـرای تأمین امنیت پایدار کشـور اسـت.
وزیـر دفـاع با بیان اینکه دشـمنان جمهوری اسـلامی ایران، 
دشـمنان قسـم خورده ای هسـتند کـه می خواهنـد فرصت های 
ژئوپلتیـک کشـورمان را چـه بـا قـدرت نظامـی و چـه با سـایر 
قدرت هـا از بیـن ببرند، افزود: اما امروز در شـرایطی هسـتیم که 
قـدرت نظامی آنهـا را بی اعتبـار کرده ایم و دیگر کسـی حرف از 
تهدیـد نظامی نمی زنـد. در چارچوب نیازهـا و اولویت ها حرکت 
می کنیـم و می دانیـم امنیـت کشـور را بایـد با کمتریـن هزینه 
ممکـن ایجـاد کنیم. هزینـه امنیت امـروز ایران بسـیار کمتر از 

کشـورهای منطقه است.

رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی گفت: دولت باید هوشیاری را در 
جهت شفافیت سازی، صحبت با مردم و در جریان قرار گرفتن مردم بیشتر 
می کرد و رابطه تنگاتنگی با مردم می داشت که مردم احساس کنند دولت با 

آن ها همراه است. 
یادآور  با شروع آن  را نشان می دهد. هفته ای که  تقویم، هفته دولت 
خدمت گزاران مردم بوده است. خدمت گزارانی که در تاریخ کشور ایران جان 
خود را نیز در راه مردم داده اند. نام گذاری این هفته به نام دولت این فرصت را 
ایجاد کرده است که عملکرد دولت های وقت موردبررسی قرار گیرد. حسن 
روحانی بیش از یک سال است که دور دوم ریاست جمهوری خود را آغاز 
کرده است و اکنون با مشکلات بسیاری روبه رو است. مشکلاتی که برخی 
دولت را در آن مقصر می دانند و برخی دیگر معتقدند که دستان پشت پرده ای 
از ابتدای روی کار آمدن دولت دوازدهم تلاش داشتند دولت را ناکارآمد جلوه 
دهند و حتی در اندیشه زمین زدن دولت بوده اند اشرف بروجردی رئیس 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی ازجمله افرادی است که بر این باور است. در 

ادامه گفت وگو با او را به بهانه هفته دولت می خوانید:

*یک و سال اندی از دور دوم ریاست جمهوری روحانی گذشته است در 
این مدت دولت را در زمینه های مختلف چگونه ارزیابی می کنید؟

دولت دستاوردهای زیرساختی بسیاری داشته و به مقدار زیادی مردم آن را احساس 
می کنند. مردم باید بدانند دولت بیکار نیست و در حال ترمیم زیرساخت هایی است 
که سال ها پیش تخریب شده و تلاش دارد آن را به جایگاه اول خود برگرداند. در 
عرصه های اقتصادی، فرهنگی و حتی اجتماعی این اقدامات را از طرف دولت شاهد 
بوده ایم. اقداماتی زیربنایی که به شدت آسیب دیده بودن و می توانستند فاجعه به بارآورند 
اما با کمک خود مردم و حمایت از تشکل های غیردولتی و احزاب و گروه ها در این مدت 
بهبود آن ها را شاهد بوده ایم. دولت در این زمان خطا هم داشته اما دستاوردهای بسیاری 
را نیز کسب کرده است. به گمان من در ادامه مسیر احزاب نیز اگر احساس خطر نکنند 
و امنیت داشته باشند می توانند به مقدار زیادی در حفظ جامعه و آرمان هایی که به 
آن اعتقاددارند به کمک دولت بیایند.  یکی از مواردی که می توان در خصوص آن از 
همگرایی همه احزاب و تشکل ها و دولت در جهت بهبود آن بهره برد مسئله حفظ 
حقوق شهروندی است، البته در این زمینه دولتمردان  و نهادهای درگیر و دخیل مانند 
قوه قضاییه باید نسبت به آن پاسخگو باشند و به مقدار زیادی تلاش کنند که سرمایه 

اجتماعی را با همکاری دیگر قوا بازسازی کنند.

* در شرایطی که کشور دچار مشکلات فراوان است استیضاح و برکناری 
رئیس جمهور و عدم کفایت او مطرح شده است. نتیجه این فضا را چه می دانید؟

نتیجه این رویه جز فروپاشی نخواهد بود. کسی که این ایده را دارد در راستای 

اهداف دشمن های بیرون ایران اقدام می کند، کسانی که نمی خواهند جمهوری اسلامی 
ایران استقلال داشته باشد. چنین صحبت های تنها باعث دل خوشی آن هایی خواهد 
شد که قصد دارند با چنین اقداماتی اعتماد را از جامعه سلب کنند و تصور می کنند 
تضعیف دولت تقویت جایگاه آنان است. این افراد باید بدانند دولت دچار اضمحلال 
نخواهد شد؛ زیرا مردم تجربه دوره های متفاوت را داشته اند و می دانند استقرار ایران و 
حفظ دستاوردهایی که برای آن تلاش شده است به نفع همگان خواهد شد. دولت و 
همه ارکان قوا باید تلاش کنند که سختگیری بر جامعه نداشته باشند و نظارت خود 
را در زندگی مردم در حدی که قوانین و مقررات تعیین کرده، حفظ کنند. تا مردم 
نیز به حاکمیت اعتماد خود را به دست آورند. در شرایط فعلی تنها دولت در جایگاه 
پاسخگویی قرار گرفته اما تمامی ارکان نظام در شرایط فعلی نقش بسزایی دارند و باید 
پاسخگو باشند. عده ای که مشخص نیست ریشه و خط دهی در کجا دارند و از کجا 
نشات می گیرند در پی نشان دادن ناکارآمدی دولت هستند. مسلماً هیچ کس به اندازه 
حسن روحانی تجربه حکومت داری ندارد. او در مسائل امنیتی و دفاعی تجربه بسیاری 
دارد و بیش از هرکسی دیگر توان اداره کشور را داراست. اگر همه دست به دست هم 

دهند و به کمک رئیس جمهور بیایند روزهای خوشی در انتظار تمام مرم کشور است.

* در چند ماه اخیر دولت روحانی با مشکلات عدیده ای روبه رو شده است. 
شرایط فعلی را چگونه تحلیل می کنید؟

تحولاتی که طی چند ماه اخیر اتفاق افتاده است ذهن ها را متوجه این امر کرده که 
عده ای از مردم یا شاید بتوان گفت قشر عظیمی از مردم معترض و نگران آینده هستند، 
البته رسیدن به گزاره  و این فضا تابع فاکتورهای مختلفی است و نمی توان گفت کدام 
عامل در آن دخیل بوده است. از سویی دیگر  نیز جریانی به دنبال القا این نکته بودند که  
تحولی جهانی در سیاست های دیگران نسبت به کشور رخ داده است. عربستان و آمریکا 
ازجمله کشورهایی هستند که نماد ایران ستیزی را با خود به همراه دارند و ظهور این 
خصم در این مقطع زمانی شکل گرفته است. در داخل کشور نیز عده ای از ابتدای شروع 
کار دولت تلاش داشتند آن را ناکارآمد نشان دهند که این هدف با ترفندهای مختلف 
آغاز شد و به تدریج به یک رویه اعمال خشونت بار تبدیل شد. روش هایی که در ابتدای امر 
بدون توجه به اینکه لبه تیز این حمله متوجه دولت است شکل گرفت و عده ای همراهی 
کردند و به تدریج که گذشت مردم متوجه شدند که این خواست یک عده به خصوصی 
است که این فرایند خصمانه شکل بگیرد؛ اما زمانی که عده ای از مردم به آن ها پیوستند 
احساس کردند که شعارهای افراطی و رفتارها خصمانه است. پس ازآن مردم خود را 
کنار کشیدند و متوجه شدند که نباید با دولت سر ستیز داشته باشند حتی این بحث 

بین مردم مطرح شد که دیگران نمی گذارند دولت خواسته های مردم را محقق کند.

* دولت در برابر این هجمه ها چه اقدامی باید انجام می داد و آیا در این 
زمینه کم کاری داشت؟

دولت باید هوشیاری را در جهت شفافیت سازی، صحبت با مردم و در جریان قرار 

گرفتن مردم بیشتر می کرد و رابطه تنگاتنگی با مردم می داشت که مردم احساس 
کنند دولت با آن ها همراه است. شرایط داخلی و خارجی با خبر فسادهای متفاوت 
عده ای که در رسانه های ملی و مکتوب منتشر شد، همراه شد. به خصوص خبرهایی 
در مورد دولت های گذشته که بیت المال را غارت کردند و این موارد باعث سوخت 
سرمایه اجتماعی شد و مردم اعتمادشان به مجموعه حاکمیت ازجمله دولت کاهش 
پیدا کرد. دولت در این نقطه ضربه اصلی را خورد که عامه مردم و بدنه جامعه 
احساس کردند که نمی تواند اعتماد کامل داشته باشد؛ درحالی که اگر دولت با مردم 
بیشتر صحبت می کرد و اجازه می داد که مجریان امور فعال شوند، نه تنها شخص 
رئیس جمهور با مردم صحبت کنند. یاران رئیس جمهور صحنه را خالی کردند و باعث 
شد لبه تیغ تیز اتهامات متوجه شخص اول دولت شود و می توانست این روند طی 

نشود و شکل دیگری به خود بگیرد.

* کنش رئیس جمهور را در این مورد چگونه می بینید؟
شخص رئیس می خواهد فضا را امن و آرام نگه دارد و هم اکنون نیز در دوره 5 
سال و اندی که در حاکمیت و مسند ریاست جمهوری هستند با گفتار و رفتار خود 
سعی می کنند آرامش را در جامعه حفظ کنند و از تنش پرهیز شود. به طوری که 
افراد زیادی اعتراض می کنند چرا شخص رئیس جمهور سخنی نمی گویند و صحبتی 
با مردم ندارد و مسائل را بازگو نمی کند، هدف روحانی این است که جامعه را به 
سمت آرامش سوق دهد. اگر کسانی که همراه دولت هستند درست عمل کنند و 
شفاف سازی انجام دهند و رفتارها و اقدامات خود را در عرصه عمل به مردم نشان 
دهند و اطلاع رسانی کنند، سبب می شد و می شود که آقای روحانی این همه صدمه 
نخورد و اعتماد عمومی برگردد. اعتمادی که در دولت نهم و دهم در میان مردم 
ازدست رفته بود. می توانست فضای کشور به سمتی برود که مردم احساس کنند 
پایگاهی به نام دولت دوازدهم دارند و می تواند حامی خوبی برای آن ها باشد که با 
عدم اطلاع رسانی کافی و حتی گاهی دوگانه برخورد کردن و عمل کردن بعضی از 
مدیران موجود در سطح جامعه این امر به وقع نپیوست. حتی یاران رئیس جمهور 
می توانستند سینه خود را سپر مشکلات، کاستی ها و کمبودها کنند نه آنکه تمامی 
این افراد خود را کنار بکشند و رئیس جمهور و معاون رئیس جمهور مورد هجمه و 

سیبل پاسخگویی اشتباهات موجود شوند.

* چه راهکاری برای شرایط فعلی پیشنهاد می کنید؟
اکنون باید اقداماتی انجام داد که سرمایه اجتماعی برگردد. می توان امید را در میان 
مردم ایجاد کرد و مردم مطمئن باشند که دولتمردان دلسوز و علاقه مند به رشد ایران 
هستند. سیاست مدارانی که برای مردم احساس آرامش و راحتی می خواهند و تلاش 
می کنند تا  شرایط  مردم روبه بهبود باشد. مردم باید آگاه شوند که دولت گام های 
مثبتی را برای آن ها برمی دارد و این کمک می کند جامعه روی آرامش را ببینند و 

سرمایه اجتماعی موردنیاز در جامعه تأمین می شود.

رئیس جمهور در مراسم سالروز صنعت دفاعی: 

دو سال دعوای سیاسی را قطع و به مردم آرامش دهیم

اشرف بروجردی: 

هیچ کس به اندازه روحانی صلاحیت اداره کشور را ندارد

کارنامه معاون امور مجلس در دولت دوازدهم؛

امیری؛ مواجهه مرد روزهای سخت 
با چالش استیضاح وزرا 

»حسینعلی امیری« معاون امور مجلس ریاست جمهوری که تاکنون کارنامه ای قابل 
قبولی را از خود برجای گذاشته، پس از استیضاح وزیر تعاون و کار، با طرح سوال از رئیس 
جمهوری در مجلس شورای اسلامی و بالا گرفتن احتمال استیضاح شماری از وزرا، راهی 
دشوار در پیش رو دارد. در روزهایی که »حسن روحانی« خود را آماده پاسخگویی به 
سوال نمایندگان ساخته، اعلان وصول استیضاح وزیر اقتصاد و احتمال بالای استیضاح 
وزیر کشور و برخی دیگر از وزرا ، کار را برای امیری دشوار خواهد ساخت.حسینعلی امیری 
متولد سال 1345 و اهل شهرستان سُنقر است. امیری در 22 تیرماه سال 1395 از سوی 
ریاست جمهوری به عنوان معاون امور مجلس انتخاب شد. امیری علاوه بر تحصیلات 
حوزوی، دارای دکتری حقوق عمومی است و پیش از انتخاب به عنوان معاون امور مجلس 
ریاست جمهوری، مسئولیت هایی همچون معاون قوه قضائیه و رئیس سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور، عضو حقوقدان شورای نگهبان در دوره پنجم و همچنین بخشی از 
دوره ششم و قائم مقامی وزارت کشور در دولت یازدهم را نیز در کارنامه خود دارد.امیری 
سلسله مراتب قضائی را نیز به صورتی کامل طی کرده و سال ها در استان هایی همچون 

کردستان، فارس و خوزستان رئیس کل دادگستری بوده است. 
* آغاز مسئولیت در پایان دولت

در تیرماه 1395 و پس از تصمیم ریاست جمهوری مبنی بر انتصاب حجت الاسلام 
والمسلمین انصاری به معاونت حقوقی ریاست جمهوری، حسینعلی امیری با مسوولیت 
خود در وزارت کشور خداحافظی کرد و به عنوان معاون جدید امور مجلس ریاست 
جمهوری معرفی شد. امیری برخلاف انصاری، چهره ای اصولگرا بود و با توجه به سوابق 
خود، می توانست بیش از گذشته پیوند میان جناح اصولگرای مجلس شورای اسلامی 
و دولت را برقرار و ترمیم نماید. این انتخاب در سال پایانی دولت صورت پذیرفته بود و 
با توجه به در پیش بودن انتخابات ریاست جمهوری، امیری روزهای سختی در پیش 
داشت. اولین چالش جدی پیش روی امیری، برگزاری جلسه استیضاح عباس آخوندی، 
وزیر راه و شهرسازی در روزهای پایانی سال 1395 بود. این جلسه استیضاح که بنا به 
سنت حسن روحانی، بدون حضور رئیس جمهوری انجام شد، با موفقیت آخوندی در 

کسب مجدد رای اعتماد همراه شد. 
*  انتصاب مجدد و حمایت مجلس

پس از برگزاری انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم و پیروزی مجدد حسن روحانی، 
امیری دوباره به عنوان معاون امور مجلس ریاست جمهوری انتخاب شد. این انتخاب با 
حمایت گسترده مجلسیان روبرو شده و 265 نماینده مجلس، در نامه ای خطاب به 
رئیس جمهور، از انتصاب مجدد امیری تشکر و حمایت کردند که نشان از رابطه خوب 

معاون و مجلسیان داشت. 
*  اولین چالش معاون در دولت دوازدهم

رای اعتماد به کابینه دوازدهم را می توان موفقیتی برای امیری دانست. برخلاف سه 
دوره قبل، این بار تنها یک وزیر در این جلسه ناموفق بود و یک وزیر نیز به مجلس معرفی 
نشد و دولت تنها با یک شکست در میان اعضای معرفی شده کابینه، کار خود را آغاز کرد. 
این کابینه در آبان ماه، با کسب رای اعتماد هر دو وزیر معرفی شده، تکمیل شد و دولت 

مسیر خود را به تمام قوا ادامه داد.
*  گردنه استیضاح و سربلندی امیری

اسفند 1396 نیز همچون اسفند 1395، ماهی سخت برای امیری بود و این بار به 
صورت همزمان سه وزیر دولت برای کسب مجدد رای اعتماد، راهی مجلس شدند. این در 
حال بود که بحث های بسیاری بر سر استیضاح هم زمان این سه وزیر مطرح شده بود و 
بطور مثال این سوال مطرح شده بود که عباس آخوندی در حالی که در سه بار پیاپی در 
سال های 1394، 1395 و 1396، از مجلس رای اعتماد گرفته بود، چرا دوباره و پس از 
گذشت چند ماه، دوباره باید برای کسب رای اعتماد راهی مجلس می شد؟ به هر ترتیب 
در این جلسه، هر سه وزیر توانستند بار دیگر از مجلس شورای اسلامی، رای اعتماد بگیرند 

و امیری توانست با موفقیت از این جلسه خارج شود. 
* روزهای سخت برای معاونت امور مجلس

سال 1397، تا به اینجا سالی سخت برای حسینعلی امیری بوده است. از یکسو برخی 
از لوایح دولت، به ویژه لوایح اقتصادی، ارزی و بانکی در پیچ و خم بررسی مجلسیان، با 
دشواری هایی در تصویب روبرو شده است. از سوی دیگر نیز پس از استیضاح علی ربیعی، 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که جنجالهای بسیاری به همراه داشت، زمزمه استیضاح 
برخی دیگر از وزرای دولت به گوش می رسد و فشارها زیادی به دولت وارد می شود تا 
تیم اقتصادی خود را ترمیم کند؛ ترمیمی که از تغییر ریاست بانک مرکزی آغاز و برخی 
نمایندگان اصرار دارند تا به وزرای اقتصادی دولت نیز برسد. هم اکنون طرح استیضاح وزیر 
اقتصاد نیز در مجلس اعلام وصول شده است؛ اما مهمترین چالش امیری، طرح سوال از 
رئیس جمهوری است که تا چند روز آینده و با حضور رئیس جمهور در مجلس، تقابل 
میان دولت و مجلس را نشان می دهد. هرچند حسینعلی امیری تاکنون نشان داده که 
مرد روزهای سخت است و کارنامه قابل دفاعی در سمت معاون امور مجلس داشته است؛ 
اما باید دید که در روزهای سخت آینده که کشور در تب و تاب مسائل ارزی و تحریمهای 
یکجانبه دولت ایالات متحده آمریکا است، نتیجه استیضاح وزرا و سوال از رئیس جمهوری 

چه خواهد شد. 

اما و اگرهای رای گیری با اسم و علنی نمایندگان؛ 

ماجرای طرحی که خانه ملت را شفاف می کند
تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی با ارائه طرحی به دنبال آن هستند تا 

شفافیت را در پارلمان ایران هم ساری و جاری کنند اما آیا این تغییر صورت می گیرد؟ 
» شفافیت خوب است اما برای دیگران« این حکایت خانه ملتی است که دائما بر طبل 
شفافیت می کوبد اما وقتی نوبت به خودش می رسد پای اما و اگر ها هم به میان می 
آید. هرچند تذکرات اخیر و بحث داغ تحقیق و تفحص از مجلس موضوع شفافیت مالی 
خانه ملت را بر سر زبان ها انداخته است اما موضوع اتاق شیشه ای و محاسن آن تنها به 
وضعیت مالی ختم نمی شود بلکه می تواند دامن ارای نمایندگان را هم دربر بگیرد ان 
هم با این پیش فرض که اگر پرده غیرعلنی از آرای وکلای ملت برداشته شود نمایندگان 
بابت هر رای، خود را پاسخگو می بینند و این موضوع می تواند کارنامه ای برای تشخیص 
عملکرد آنها باشد. همانطور که پارلمان برخی کشورها از جمله امریکا، کانادا و حتی تونس 
این شیوه را در پیش و نتیجه مطلوبی از آن گرفته اند. حالا تعدادی از نمایندگان با ارائه 
طرحی به دنبال آن هستند تا این علنی شدن را در پارلمان ایران هم ساری و جاری کنند 

اما آیا این تغییر صورت می گیرد؟
* رأی گیری در مجلس چگونه است؟

»دستگاه الکترونیکی،علنی با ورقه، مخفی با ورقه، قیام و قعود« اینها روش هایی 
است که ماده 122 آئین نامه داخلی مجلس آن را برای رای گیری تعیین کرده است. بر 
اساس تبصره ب این ماده اصل بر رای مخفی است و در مواردی با درخواست ده نفر از 
نمایندگان درخواست برای علنی شدن آرا به رای گذاشته می شود و چنانچه اهالی خانه 
ملت به درخواست رای مثبت دهند رای گیری با اسم و علنی خواهد شد. موضوعی که 
در ماجرای لوایح چهارگانه دولت به کار گرفته شد و 12نفر از نمایندگان درخواست علنی 
شدن آرا را دادند اما این امر به مزاق دیگر نماینده ها خوش نیامد و همین موضوع باعث 

شد تا بحث رای علنی منتفی شود.
* مخالفان شفافیت در سه طیف مجلس

حسینعلی حاجی دلیگانی از دیگر نمایندگان امضا کننده این طرح است به خبرآنلاین 
گفت: ما این طرح را به هیات رئیسه تقدیم کردیم و به دنبال ان هستیم تا آن را عملیاتی 
کنیم اما از آنجایی که خیلی تمایل ندارند شفافیت وجود داشته باشد مخالف این طرح 
هستند و معمولا بخشی از نمایندگان مقابل این طرح جبهه می گیرند در حالی که لازم 
است این موضوع برای جامعه تبیین شود به طوری که همه نمایندگان مجبور شوند به 

آن تن بدهند.
او ادامه داد: از انجایی که به شدت معتقد به بحث شفافیت بودم حضور و غیاب هایم 
را بر روی سایتم قرار دادم و از هیات رئیسه هم درخواست کردم تا مواردی مانند تعداد 

تذکرات و محورهای آن را به من بدهند تا جزئیات آن را به اطلاع مردم برسانم. 
حاجی دلیگانی در پاسخ به این سوال که شفاف نبودن ایا باعث ایجاد عدم مسئولیت 
نمی شود گفت: وقتی ما از مبارزه با رانت و فساد می گوییم گام اول آن شفافیت است. 
وقتی ما به سمت شفافیت حرکت کنیم با بیشتر شدن نظارت عمومی کم کم عرصه 

برای بروز فساد تنگ می شود. 

نکتـه

نگــاه
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در خوبى ، پیرو باشى
بهتر از آن است كه 
در بدى ، پیشوا باشى
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پراید هم رفت توی حباب!کاریکاتور

طرح:  بهروز فیروزى

قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
گفت: به مناسبت هفته دولت، 61 طرح 
کشاورزی با اعتبار 56 میلیارد تومان و 
اشتغالزایی 690 تن در این استان به بهره 

برداری می رسد. 
و  گفت  در  قم  طلایی  رضا  محمد 
گو با خبرنگاران ، بیان کرد: طرح های 
بخش کشاورزی قم در روز شنبه سوم 
شهریورماه جاری به عنوان نخستین طرح 
های برنامه ریزی شده درهفته دولت در 
برداری  بهره  به  استان  مناطق مختلف 
خواهد رسید که مراسم رسمی این رویداد 

در بخش جعفریه رقم خواهد خورد.
به  شهرستان  یک  دارای  قم  استان 
همین نام و پنج بخش جعفریه، سلفچگان، 

خلجستان، کهک و قنوات است.
طرح  افتتاح  جریان  در  افزود:  وی 
های کشاورزی قم، 29 طرح در بخش 
آب و خاک با اعتبار 16 میلیارد تومان 
اجرای  قالب  اشتغالزایی 239 تن در  و 
آب  انتقال  آبیاری،  نوین  های  سیستم 
و تجمیع آب مورد نیاز مزارع در سطح 

دشت های استان صورت می پذیرد.
وی ادامه داد: در بخش بهبود تولیدات 
دامی نیز 9 طرح با اعتبار 24 میلیارد 
تومان و اشتغالزایی برای 44 تن، افتتاح 
خواهد شد و زمینه پرورش دام سبک و 

سنگین در سطح دامداری های استان، 
افزایش خواهد یافت.

در  طرح   13 افتتاح  گفت:  طلایی 
گیاهی همچون  تولیدات  بهبود  بخش 
توسعه گلخانه و کشت گیاهان دارویی 
نیز از جمله برنامه های سازمان جهاد 
کشاورزی استان قم در هفته دولت است 
ایجاد  و  تومان  میلیارد  اعتبار 6  با  که 

اشتغال برای 332 تن انجام می شود.
وی افزود: همچنین در این هفته سه 
طرح در زمینه ایجاد صنایع تبدیلی و 
تکمیلی با اعتبار پنج میلیارد تومان و ایجاد 
اشتغال برای 57 تن افتتاح خواهد شد که 
نقش موثری در توسعه فرآیند بسته بندی 
و قطعه بندی محصولات دامی، زراعی 

و غذایی دارد.وی ادامه داد: بهره برداری 
از هفت طرح در بخش شیلات با اعتبار 
چهار میلیارد و ایجاد اشتغال برای 18 تن 
نیز به مناسبت هفته دولت توسط سازمان 

جهاد کشاورزی قم انجام می شود.
طلایی همچنین گفت: در این هفته، 
طرح گازرسانی به مجتمع دامشهر استان 
نیز با اعتباری بیش از سه میلیارد تومان 
از  بزرگی  مشکل  آن  اجرای  با  و  انجام 

دامپروران استان برطرف خواهد شد.
شهرک دامشهر قم که سال 1375 در 
13 کیلومتری جاده قم - جعفریه احداث 
شد، با 30 کاروانسرا و یکهزار و 400 واحد 
پرورش دام، به عنوان میدان تبادل دام 
هزار  حدود 600  میزبان  سالانه  کشور 

راس دام از سایر استان های کشور است؛ 
در استان قم سالانه حدود 320 هزار تن 

محصولات دامی تولید می شود.
در بخش کشاورزی کل زمین های 
برابر 105 هزار و 730  قابل کشت قم 
هکتار است که این رقم 46 صدم درصد 
کل اراضی قابل کشت کشور می باشد؛ 
مجموع کشت سبز استان شامل 20 هزار 
هکتار باغ و 42 هزار هکتار زراعت شامل 
17 هزار و 531 هکتار کشت جو، پنج 
هزار و 675 هکتار کشت گندم آبی، دو 
هزار و 346 هکتار کشت کلزا و بقیه سطح 
زیر کشت به محصولات یونجه، ذرت، پنبه 

و صیفی اختصاص یافته است. 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی 
تن  هزار  برابر 745  در سال  قم  استان 
شامل 425 هزار تن محصولات زراعی و 
باغی، یک هزار و 208 تن آبزیان و 320 

هزار تن محصولات دامی است. 
بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی قم 
را روستاییان استان تشکیل می دهند که 
طبق سرشماری عمومی نفوس و مسکن 
در سال 1395، قم دارای 127 روستا با 
جمعیت بالای 20 خانوار است؛ جمعیت 
ساکن مناطق روستایی این استان بیش 
از 55 هزار و 865 تن است که در قالب 
17 هزار و 385 خانوار زندگی می کنند. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

61 طرح کشاورزی به مناسبت هفته دولت در قم افتتاح می شود

نامحـرمانه

خبــر

آیت الله جوادی آملی: محتکران کالا از حیوان پست ترند 
یک مرجع تقلید با بیان اینکه ارز، سکه و نقدینگی کافی درکشور وجود دارد اما بازار ملتهب است، 
گفت: هر کدام از موجودات به نوعی روزی مشخص ومعین دارند که خواهد رسید و این بی عقلی 
است که روزی پیش بینی نشده را احتکار کنیم؛ عده ای با احتکار کالا از حیوان  پست تر هستند. به 
گزارش ایرنا، یک مرجع تقلید با بیان اینکه ارز، سکه و نقدینگی کافی درکشور وجود دارد اما بازار 
ملتهب است، گفت: هر کدام از موجودات به نوعی روزی مشخص ومعین دارند که خواهد رسید و 
این بی عقلی است که روزی پیش بینی نشده را احتکار کنیم؛ عده ای با احتکار کالا از حیوان  پست تر 
هستند. نماز باشکوه عید سعید قربان روستای احمد آباد دماوند به امامت آیت الله عبدالله جوادی 

آملی، مرجع تقلید شیعیان روز چهارشنبه با حضور نمازگزاران در حسینیه این روستا برگزار شد.

کمالوندی: نیروگاه بوشهر کاهش بهره وری ندارد
بهروز کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی با اشاره به اینکه بهره وری نیروگاه های فسیلی و 
سیکل ترکیبی با افزایش دما کاهش می یابد اظهار داشت: نیروگاه برق هسته ای بوشهر با افزایش 
دما کاهش بهره وری ندارد.وی با اشاره به وارد ¬مدار شدن مرحله 2 و 3¬ نیروگاه هسته ای تا¬ 8 
سال آینده، افزود: با ورود این نیروگاه ها به مدار تولید، ظرفیت تولید برق هسته ای کشور به 3 درصد 
از کل 57 هزار مگاوات برق مصرفی کشور در پیک می رسد.سخنگوی سازمان انرژی اتمی با اشاره 
به نیاز ساخت این نیروگاه ها به سرمایه گذاری 10¬ میلیارد دلاری،   تصریح کرد: عمر این نیروگاه ها 
60 و 40 سال نیز قابل تمدید است که با عمر 100 ساله این نوع نیروگاه ها می توان گفت ساخت این 
نیروگاه های¬ هسته ای در دراز مدت توجیه اقتصادی دارد.کمالوندی افزود: هر میزان استفاده از برق 

تولیدی نیروگاه های هسته ای افزایش یابد، تولید برق پایدار نیز افزایش می یابد.

نظر علی مطهری درباره سفرهای خارجی نمایندگان
نایب رئیس مجلس نسبت به سفرهای پرهزینه هیئت های پارلمانی کشورمان به سایر کشورها 
واکنش نشان داد.علی مطهری نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با تسنیم درباره 
هزینه های سفر اعضای هیئت های پارلمانی کشورمان به سایر کشورها، گفت: سفرهای که هزینه های 
زیادی داشته باشد معمولاً انجام نمی شود، البته سفر هئیت های پارلمانی، سفرهای موثری است.وی 
با بیان اینکه دیپلماسی پارلمانی مقدمه ای برای دیپلماسی بین کشورها است، ادامه داد: خیلی از 
مسائلی که در مذاکرات میان دولت ها قابل طرح نیست در مذاکرات میان هیئت های پارلمانی مطرح 
می شود و این دیدارها مقدمه ای برای بهبود روابط کشورها است.نماینده مردم تهران در مجلس در 
پاسخ به سئوالی درباره اینکه گفته می شود در برخی از سفرهای پارلمانی هزینه یک هیئت 700 تا 
800 میلیون تومان برآورد می شود و در شرایط فعلی آیا این سفرها مثمر ثمر است یا خیر؟ اظهار 
داشت: مدتی است که خیلی از اینگونه سفرها کمتر شده است و در مواقع ضروری هیئت های 

پارلمانی به سایر کشورها سفر می کنند.

بررسی تقاضای تحقیق و تفحص از دانشگاه آزاد
تقاضای تحقیق و تفحص تعدادی از نمایندگان از دانشگاه آزاد اسلامی روز یکشنبه در کمیسیون 
آموزش و تحقیقات بررسی می شود.یکشنبه هفته آینده، بررسی آسیب های اجتماعی در دانشگاه های 
کشور با حضور مسئولان مربوطه، بررسی تقاضای تحقیق و تفحص از دانشگاه آزاد اسلامی، انتخاب 
چهار نفر از نمایندگان ناظر شورای عالی آموزش و پرورش، انتخاب دو نفر از نمایندگان ناظر در 
شورای سنجش و پذیرش دانشجو، انتخاب چهار نفر از نمایندگان ناظر در شورای عالی عتف و 
انتخاب چهار نفر از نمایندگان ناظر در شورای سنجش و پذیرش دانشجو در دوره های تحصیلات 
تکمیلی در دانشگاه ها در دستورکار کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی قرار دارد.

پورمختار: سوال از رئیس جمهور سیاسی نیست
عضو کمیسیون قضایی مجلس گفت: برخلاف گفته برخی آقایان سؤال از رئیس جمهور جنبه 
سیاسی ندارد بلکه ناظر بر شرایط اقتصادی کشور است که ما امروز شاهد آن هستیم.محمدعلی 
پورمختار نماینده مردم بهار و کبودرآهنگ در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با فارس، گفت: 
سؤال کنندگان در طرح سؤال از رئیس جمهور بر این اعتقاد هستند که جلسه سؤال در فضای تعاملی 
و منطقی و کاملا فنی باید برگزار و مسائل در آن مطرح شود.وی افزود: طبیعتا و به طور قطعی به 
رغم گفته برخی آقایان سؤال جایگاه سیاسی ندارد بلکه کاملا ناظر بر فضای اقتصادی موجود در 
کشور است که در چند ماه گذشته پیش آمده و ما امروز شاهد آن هستیم.عضو کمیسیون قضایی 
مجلس اظهار داشت: برای اینکه بهانه ای به دست مخالفین نظام داده نشود و زمینه برای سوء 
استفاده آنها فراهم نشود باید مسائل در چارچوب سؤالات و با احترام به رئیس جمهور عنوان شود و 
از رئیس جمهور هم انتظار می رود که به لحاظ مصالح ملی و مبانی سؤالات که در چارچوب مسائل 

اقتصادی است، پاسخ دهد.

انتقاد سردار کوثری از خودروسازان 
جانشین قرارگاه ثارالله سپاه پاسداران درباره اینکه چرا حوزه های دیگر مانند موشکی پیش نرفته 
است، گفت: تکنولوژی خودرو پیچیده تر از موشک نیست؛ زیرا در حوزه های دیگر وابستگی فکری 
وجود دارد. سردار کوثری در خصوص اینکه چرا موفقیت های صنعت دفاعی در دیگر حوزه ها تکرار 
نشده است، گفت: دلیل اینکه ما نتوانستیم در حوزه های دیگر مانند صنعت دفاعی پیشرفت کنیم، 
وابستگی فکری مسئولین این حوزه هاست؛ از سوی دیگر منافع شخصی بر منافع ملی اولویت داشته 
است وگرنه تکنولوژی خودرو پیچیده تر از موشک و تانک و دیگر تجهیزات نظامی نیست، پس این 
نشان می دهد در حوزه های دیگر وابستگی فکری وجود دارد. وی ادامه داد: از سوی دیگر، مسئولین 
این حوزه ها به منافع خود فکر می کنند. البته در این حوزه ها شاهد عدم توان مدیریتی نیز هستیم، 

یعنی به دلیل تفکر وابسته فکر می کنند که نمی توان به خود کفایی رسید.

طراح کارت »صدآفرین« درگذشت 
صادق صندوقی، تصویرگر کتاب های درسی و کتاب های کودکان و نوجوانان در 72 سالگی 
درگذشت. صندوقی از پیشکسوتان تصویرگر کتاب های درسی کودک و نوجوان بود که از هفته 
گذشته به دلیل سکته مغزی در بیمارستان فیروزگر تهران بستری بود.وی روز  چهارشنبه مورد عمل 
جراحی قرار گرفت اما عمل جراحی موفقیت آمیز نبود و دارفانی را وداع گفت.به گزارش ایرنا، این 
هنرمند تصویرگر در سال 1325 در شهر همدان متولد شد. بسیاری از کتاب های درسی، داستانی و 
نشریات در دهه های 50 تا 70 خورشیدی، با تصویرگری و نقاشی صادق صندوقی منتشر می شدند.

او پس از تصویرگری قصه های قرآنی به عنوان یک تصویرگر کتاب شناخته شد. یکی از معروفترین 
کارهای صندوقی، تصویر اصحاب فیل در کتاب های درسی بود.

جزییات طرح اجاره منازل خالی 
یک عضو کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور گفت: در ظرف یک ماه اگر منازل خالی شناسایی 
شده اجاره داده نشود دادستان به عنوان مدعی العموم شخصا ورود پیدا می کند و منازل را اجاره 
می دهد.ابوالفضل ابوترابی در گفتگو با ایسنا در خصوص جزئیات طرح اجاره منازل خالی بیان کرد: 
ما دو میلیون و 600 هزار منزل خالی در کشور داریم که سه برابر میانگین در کشور های پیشرفته 
است. این منازل توسط مالکان احتکار شده است. در کشور های پیشرفته نظیر فرانسه مالکان را 
الزام می کنند تا منازل خود را اجاره دهند تا عرضه و تقاضا در بازار به تناسب برسد و فشار بر قشر 

مستضعف وارد نشود.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم:

راه برون رفت از مشکلات بازگشت 
به روحیه جهادی است

امام جمعه قم از تلاش دشمن برای گره زدن مشکلات به معادلات خارجی و ترویج نگاه به بیرون 
بدون توجه به یک حرکت جهادی یاد کرد و گفت: راه برون رفت این است که ملت و مسئولان به 
روحیه جهادی دفاع مقدس برگردند و در حوزه های مختلف به ویژه اقتصادی به دنبال رفع مشکلات 

مردم باشند.
آیت الله علیرضا اعرافی ظهر دیروز در خطبه های نماز جمعه این هفته قم در مصلی این شهر، 
طی سخنانی با اشاره به اینکه فرزندان یکی از نعمت های الهی هستند، اظهار کرد: اگر نتوانیم اصول 
تربیتی را مورد توجه قرار دهیم این نعمت دنیایی که گاهی ذخیره آخرت است، گاهی هم می تواند 
موجب عذاب و نفرین شود.وی با بیان اینکه اعمال انسان برای او باقی خواهد ماند، عنوان کرد: برخی 
از کارهای خوب یا بد اثر طولانی مدت را به دنبال خواهند داشت که تربیت فرزندان نیز از جمله 
این کارهاست، تا زمانی که فرزند در اثر تربیت خوب خانواده خیرات انجام دهد ثواب کار او به پدر و 
مادرش هم خواهد رسید.امام جمعه قم خاطرنشان کرد: تربیت فرزندان نیکو زمینه ساز تشکیل جامعه 
نیکوکار خواهد بود، اگر ما بتوانیم فرزندان خود را به درستی تربیت کنیم، می توانیم از بسیاری از 
آسیب ها و فتنه ها آن ها را در امان نگه داریم و در نتیجه جامعه را سالم تر می کنیم.وی با اشاره به اینکه 
به تعبیر حضرت علی)ع( تقوا نردبان صعود است، مطرح کرد: زیارت جامعه به عنوان گنجینه ولایت و 
امامت شناسی اثری باقیمانده از امام هادی)ع( است، ما از عید قربان گذشتیم و در آستانه عید بزرگ 
ولایت و امامت قرار داریم.اعرافی با بیان اینکه همه مسلمانان عید غدیر را باید بزرگ بشمارند، تصریح 
کرد: امروزه در فضاهای گوناگون ابعاد اعتقادی ما مورد هجمه و پرسش است که یکی از آن ها ولایت 
و غدیر است که باید جوان را با آن آشنا کرد.وی فرارسیدن روز پزشک و داروسازی را گرامی داشت 
و عنوان کرد: مقوله داروسازی باید مورد توجه قرار گیرد تا صنعت داروسازی به صورت کامل داخلی 
شود، پزشکی باید اخلاقی، معنوی و دلسوزانه باشد، اقدامات انجام شده در پزشکی ارزشمند است اما 
امیدواریم به مشکلات مردم نیز توجه شد.عرافی ادامه داد: ما در هفته دولت قرار داریم این هفته را 
گرامی می داریم و از خدمات دولت در گره گشایی از مردم هم باید تشکر کنیم اما باید این موضوع را 
بدانیم که دولت ها در طول انقلاب با همه فراز و فرودها مسیر خدمت به مردم را طی کردند، هر چند 
نقدها و اشکالات وجود داشته اما اکنون در چهلمین سالگرد انقلاب اسلامی پرونده قابل توجهی از 

دستاوردها را داریم که دشمن به دنبال سیاه نمایی از این دستاوردها است.

قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
و  مطبوعات  به  آگهی  توزیع  و  کمک  گفت:هرگونه 
روزنامه های این استان بر اساس قانون انجام می شود. 

سید موسی حسینی کاشانی روز پنجشنبه در جلسه 
ای با حضور برخی از مدیر مسئولان و سردبیران روزنامه 
ها و نشریات استان قم در دفتر احمد امیرآبادی نماینده 
مردم قم در مجلس، تاکید کرد: همه دستگاه ها موظف 
هستند بر اساس قانون آگهی های خود را به اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم داده تابه صورت عادلانه 

در بین روزنامه ها و نشریات دارای مجوز توزیع گردد.
وی گفت: طی حدود 2 سال گذشته آگهی ادارات 
دولتی که دراختیار اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم قرار گرفته، از 20 درصد به 70 درصد افزایش یافته 

است. 
توزیع عادلانه  را  اداره کل  این  قانونی  وی وظیفه 
آگهی ها بین روزنامه ها و مطبوعات استان دانست 
و گفت: همه دستگاه ها و روزنامه هایی که به طور 
مستقیم آگهی ها را در میان خود توزیع می کنند 
متخلف هستند و باید علاوه بر جریمه، پاسخگو نیز 

باشند.
حسینی کاشانی در ادامه با اشاره به برخی انتقادات 
از نحوه داوری نخستین جشنواره مطبوعات استان قم 
تاکید کرد: در جشنواره ها به هیچ وجه در داوری آثار 
دخالت نکرده و نمی کنم و اجازه این کار را نیز به کسی 
نمی دهم و معتقد هستم که باید داوران در شرایط 

حرفه ای اقدام به انتخاب آثار برگزیده کنند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، نگاه خود به 
فرهنگ و هنر را به دور از خطوط سیاسی، فرهنگی و 
حرفه ای دانست و ادامه داد: تمام کار ما در این مدت 
کار شبانه روزی به دور از جناح بندی و خطوط سیاسی 

بوده است.
حسینی کاشانی تاکید کرد: برخی مطبوعاتی که 
حتی مجوز نداشته و سابقه فعالیت بسیار اندکی دارند 
پرادعاترین هستند و انتظار دارند که تمام آگهی های 
تبلیغاتی را به آنها اختصاص دهیم که این به دور از 

عدالت است.
وی با اشاره به برخی انتقادات در خصوص عملکرد 

خانه مطبوعات گفت: وظیفه و نقش اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی بستر سازی لازم برای برگزاری مناسب 
انتخابات مطبوعات بوده است ولی آنچه اهمیت دارد، 
هیات امنای خانه مطبوعات با رای اعضا انتخاب شده اند.

این  افزود:  قم،  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
انتقاد که به عنوان مدیرکل ارشاد باید نظارت بیشتر 
برعملکرد خانه مطبوعات داشته باشم را قبول دارم ولی 
اگر کسی نسبت به عملکرد خانه مطبوعات انتقادی دارد 
می تواند نظر خود را در انتخابات آینده که 10 ماه دیگر 
برگزار می شود با مشارکت جدی و انتخاب گزینه مورد 

نظر، اعمال کند.
وی اظهار داشت: همانگونه که به مدیران دستگاه 
ها می گویم باید در مقابل خبرنگاران سعه صدر داشته 
باشند چرا که رسانه ها زبان مردم هستند ولی گلایه 
ما از رسانه ها نیز این است که باید آنها نیز انتقادپذیر 

باشند.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی، با تاکید بر اینکه 
برخی رسانه ها با تهدید، فشار و زدن تیترهایی به دنبال 
کسب منافع خود در اداره کل ارشاد هستند تاکید کرد: 
بنده با چنین اقدام هایی عقب نشینی نمی کنم و به 

چنین رفتارهایی نیز توجه نخواهم کرد.
وی خانه مطبوعات را محل بیان انتقادات، مطالبه 
ها و مشکلات اصحاب رسانه است تاکید کرد: مشکلات 
صنفی باید در صنف مطرح شود چرا که فلسفه ایجاد 

خانه مطبوعات پیگیری مطالبه های صنفی است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین تاکید 
کرد: برگزاری نخستین جشنواره مطبوعات استان در 
17 مردادماه امسال همزمان با روز خبرنگار اگر چه 
اشکالاتی نیز داشت ولی کار بزرگی بود که زیرسئوال 

بردن اصل آن بی انصافی است.

درتوزیع  بازی  پارتی  و  تبعیض  هیچگونه   *
آگهی ها صورت نگرفته است

 معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم نیز دراین جلسه ساماندهی به وضعیت توزیع 
آگهی ها در استان را اتفاقی بی نظیر دانست وگفت: 
ملاک ما در ساماندهی به آگهی مطبوعات قانون بوده 

است و در این مسیر هیچگونه تبعیض و پارتی بازی 
صورت نگرفته است.

محمدجواد محرابی با بیان اینکه با حمایت های 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی تعداد روزنامه های 
محلی استان از یک به سه روزنامه در امسال افزایش 
یافته است ادامه داد: اگر قانون ملاک عمل باشد باید 
بسیاری از روزنامه های استان که هم اکنون در حال 
دریافت آگهی هستند، از این آگهی محروم می شدند 
ولی به خاطر کمک به نشریات استان، با اغماض در این 

زمینه برخورد کردیم.
وی افزود: قانون تصریح کرده است که دادن آگهی 
به روزنامه ها باید پس از 6 ماه انتشار منظم پس از 
صلاح دید اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی داده شود 
ولی ما برای کمک به مطبوعات استان به این نشریاتی 
که امروز برخی مدعی هستند از همان روز اول آگهی 

دادیم.
محرابی با بیان اینکه برخی اشکالات که خبرنگاران 
نسبت به عملکرد اداره کل ارشاد قم درباره نحوه توزیع 
اشراف  و  اطلاعی  بی  از  ناشی  کنند  می  وارد  آگهی 
نداشتن آنهاست گفت: هیچ زمانی موضوع آگهی روزنامه 

نسبت به این زمان کارشناسی نبوده است.
وی با بیان اینکه باید همه بپذیرند که این اداره کل 
طبق قانون مرجع توزیع آگهی در بین روزنامه هاست 
اظهار داشت: در گذشته آگهی ها بین رسانه های استان 
بر اساس تعداد توزیع می شد و این در حالی است که 
به دلیل تفاوت در قیمت آگهی ها، این رویه را تغییر 
دادیم و توزیع آگهی ها بر اساس قیمت انجام می شود.

وی با بیان اینکه برخی روزنامه های سراسری در 
بهترین حالت روزانه 50 عدد روزنامه در استان توزیع 
می کنند، گفت: هر کسی که سرپرستی چندین روزنامه 
را همزمان بگیرد نمی توانیم تمام آگهی ها را به او 

بدهیم.
دراین جلسه برخی از مدیران مسئول ، سردبیران ، 
خبرنگاران و عکاسان دیدگاه های خود را درخصوص 
کیفی سازی فعالیت مطبوعات ، سیستم توزیع آگهی 
ها ، جشنواره مطبوعات و خانه مطبوعات استان بیان 

کردند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

قانون معیار کمک به مطبوعات قم است 

آیت الله صافی گلپایگانی در دیدارفرمانده انتظامی استان قم :

جنبه های معنوی و اخلاقی قم 
مورد توجه باشد

یکی از مراجع تقلید شیعیان با تأکید بر توجه به جنبه های معنوی و 
اخلاقی در قم، گفت: این استان باید مطابق شأن کریمه اهل بیت)س( و 

همواره الگوی سایر استان ها باشد.
سردار  دیدار  در  گلپایگانی  صافی  الله  لطف  العظمی  الله  آیت 
عبدالرضا آقاخانی فرمانده انتظامی استان قم، حجت الاسلام سید 
حسین موجانی رئیس عقیدتی سیاسی این فرماندهی و سرهنگ 
رضا نیکزاد رئیس حفاظت اطلاعات ارشد انتظامی استان قم با وی، 
اظهار داشت: انشاء الله در انجام وظایف دینی، اسلامی و حمایت از 
فقرا و ضعفا همواره موفق باشید تا توجهات حضرت ولی عصر)عج( 

شامل حال همه مردم باشد.
را  این دیدار  ابتدای  استان قم در  انتظامی  فرمانده  وی گزارش 
امیدبخش دانست و تصریح کرد: از نیروی انتظامی رضایت داریم، 
انشاءالله برنامه هایی را که قول داده اید بتوانید پیاده کرده و مهم ترین 
آن توجه به جنبه های معنوی و اخلاقی در قم است، باید به گونه ای 
بوده که این استان مطابق شأن کریمه اهل بیت)س( و همواره الگوی 

سایر استان ها باشد.
این استاد سطوح عالی حوزه افزود: شغل پلیس ارزشمند و اسباب 
رضایت امام زمان)عج( است، خداوند بر توفیقاتتان بیفزاید تا موجبات 
رضایتمندی آحاد جامعه را فراهم کرده و مقاصد اسلام و دین به وسیله 

شما تأمین شود.
سردار عبدالرضا آقاخانی فرمانده انتظامی استان قم نیز در سخنانی 
با اشاره به فضای معنوی استان قم مأموریت در این استان را خاص و 
متفاوت از سایر استان ها دانست و اولویت مأموریت خود را در قم مبارزه و 
مقابله با مواد مخدر، مباحث اجتماعی، مبارزه با قاچاق کالا و ارز و کاهش 

تصادفات فوتی برشمرد.

آیت الله علوی گرگانی در دیدارفرمانده انتظامی استان قم:

مسئولیت در قم با سایر استان های 
کشور متفاوت است

یکی از مراجع تقلید شیعیان مسئولیت در قم را سنگین و با سایر 
استان های کشور متفاوت دانست و تصریح کرد: اینجا مرکز ثقل امام 

زمان)عج( و چشم دنیا به قم است.
آیت الله العظمی سید محمدعلی علوی گرگانی در دیدار سردار 
عبدالرضا آقاخانی فرمانده انتظامی استان قم با وی، با بیان این که شما از 
تجربه کافی در مسئولیت فرماندهی در استان های دیگر برخوردار هستید، 
اظهار داشت: قم شهر علم، فقاهت، ولایت و مرجعیت بوده و عزیزانی که 

در قم مسئولیت دارند باید به این مهم توجه داشته باشند.
وی با بیان این که خدمت در ناجا مقدس است، مسئولیت در استان 
قم را سنگین و با سایر استان های کشور متفاوت دانست و تصریح کرد: 

اینجا مرکز ثقل امام زمان)عج( و چشم دنیا به قم است.
استاد سطوح عالی حوزه با بیان این که مردم دنیا نظام جمهوری 
اسلامی را نظامی دینی و اسلامی می دانند، گفت: دشمن قسم خورده، در 
کمین نظام ولایی و ارزش های انقلابی کشور بوده و باید همواره مراقب 
باشیم و انشاءالله با قابلیتی که در وجود شماست و از وظایفتان آگاه 

هستید در ایجاد نظم و انضباط موفق باشید.
وی گفت: سلام اینجانب را به سردار اشتری فرمانده محترم ناجا که 
شخصی لایق و دلسوز بوده و ایشان و مرحوم پدر بزرگوارشان را شاعر، 
اهل سخن و مداح اهل بیت)ع( از مدت ها قبل می شناختم برسانید و ما 

برای ایشان و همه همکارانشان دعا می کنیم.
فرمانده انتظامی استان قم نیز در این دیدار طی گزارشی گفت: 
خدمت در قم را توفیق می دانم و همواره مقید به خدمت به نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران و حافظ ارزش های انقلاب و رهنودهای مقام 

معظم رهبری )مدظله العالی( و مراجع معظم تقلید هستم.
سردار عبدالرضا آقاخانی با اشاره به فضای معنوی استان قم، مأموریت 
در این استان را خاص و متفاوت از سایر استان ها دانست و اولویت 
مأموریت خود را در قم مبارزه و مقابله با مواد مخدر، مباحث اجتماعی، 

مبارزه با قاچاق کالا و ارز و کاهش تصادفات فوتی برشمرد.

آیت الله سعیدی:

دولت کریمه با عمل 
به آرمان ها محقق می شود

تولیت حرم حضرت فاطمه معصومه)س( با تأکید بر اینکه مؤمنان و 
افراد متدین باید زمینه ساز تحقق دولت کریمه باشند، گفت: تحقق این 

دولت با عمل به آرمان ها شکل می گیرد.
آیت الله سید محمد سعیدی صبح پنج شنبه در آیین خطبه خوانی 
حرم مطهر بانوی کرامت طی سخنانی با اشاره به آغاز هفته دولت 
اظهار کرد: این هفته فرصتی برای دولتمردان و خدمت گزاران به 
نظام اسلامی است تا بتوانند خدمات و دستاوردهای خود را به مردم 

معرفی کنند.
وی با بیان اینکه بر اساس روایات مختلف جامعه اسلامی باید با 
محوریت دولت کریمه، رسیدن به اهداف الهی را دنبال کند، تصریح 
کرد: دولت کریمه دارای ویژگی های مشخصی است که یکی از آن ها 

عزت آفرینی برای مسلمانان است.
تولیت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها مبارزه با 
نفاق و کاهش بدی ها را از دیگر ویژگی های دولت کریمه برشمرد و عنوان 
کرد: ما شوق وصال و رسیدن به دولت کریمه را داریم تا بتوانیم با تشکیل 
آن نظر امام عصر)عج( را جلب کرده و برای تحقق ظهور زمینه سازی 

کنیم.
وی با تأکید بر اینکه مؤمنان و افراد متدین باید زمینه ساز تحقق دولت 
کریمه باشند، مطرح کرد: تحقق این دولت با عمل به آرمان ها شکل 
می گیرد به همین علت هر یک از مؤمنان باید نمونه ای از این دولت را در 

زندگی خود شکل دهند.
آیت الله سعیدی با اشاره به اینکه همگان باید برای تحقق ظهور به 
صورت مستمر تلاش کنند، اضافه کرد: این موضوع که باید بنشینم تا امام 
زمان)عج( با گسترش ظلم و گناه ظهور کنند، تفکر اشتباهی است که 

جامعه را به تباهی می کشاند.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس روایتی از حضرت علی علیه السلام 
هرگز مردم اصلاح نمی شوند مگر آنکه صلاح و درستی در کار و رفتار 
دولت مردان باشد؛ برای اصلاح یک جامعه باید از بالاترها شروع کرد 
چراکه اگر دولت مردان در مسیر حق حرکت کنند مردم نیز این مسیر را 

دنبال خواهند کرد. 

اخبــار

در نظر دارد نسبت به خرید آسفالت و جدول و اجرای 
فاصل  حد  گذاری  جدول  و  آسفالت  عملیات  و  زیرسازی 
خیابان زرنان بالا به پایین به متراژ تقریبی 1700 متر مربع با 
برآورد اولیه 3/800/000/000 ریال از طریق مناقصه عمومی و 

عقد پیمان با پیمانکار حائز صلاحیت اقدام نماید.
متقاضیان می توانند ظرف مدت 10 روز کاری از تاریخ چاپ 
نوبت دوم آگهی از مورخ 97/06/10 که به فاصله یك هفته از 
نوبت اول مورخ 97/06/03 چاپ خواهد شد با مراجعه به دفتر 
شورای بخش مرکزی شهرستان قدس واقع در : شهرقدس - 
خیابان 45 متری انقلاب - ساختمان بخشداری مرکزی قدس 
با ارائه معرفی نامه نسبت به دریافت و تحویل اوراق مناقصه 

اقدام نماید.
- خرید اوراق مناقصه به مبلغ 000/500 ریال قابل واریز به 

حساب 0106573600008 بانك ملی ایران شعبه مرکزی
- سپرده شرکت در مناقصه معادل 5٪براورد اولیه می باشد.
- سپرده نفرات اول تا سوم تا زمان انعقاد قرارداد مسترد 

نمی گردد.
- شورای بخش در رد یا قبول پیشنهادها مختار است.

- هزینه آگهی به عهده برنده مناقصه است.
- پرداخت مبلغ قرارداد بصورت 50٪ نقد و 50٪ تهاتر می 

باشد.
- سایر جزئیات در اسناد مناقصه قید گردیده است.

شورای بخش مرکزی قدس

شورای بخش مرکزی قدس

آگهی مناقصه عمومی ) نوبت اول(


